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NAVŠTIVTE NOVÉ WWW. 
STRÁNKY MĚSTSKÉ KNIHOVNY 

 
Městská knihovna má své webové stránky, 
na kterých se dovíte plno zajímavostí a 
novinek, můžete zde listovat v přehledu 
nového knižního fondu knihovny, sledovat 
své čtenářské konto, sledovat různé akce a 
výstavy, které knihovna pořádá. 
http://www.knihovnaksenov.webk.cz/  
 
 

BŘEZEN - MĚSÍC ČTENÁŘŮ 
doprovodné akce naší knihovny 
Noc s Andersenem, burza knih, čtení pro 
seniory, výtvarné dílny pro děti, 
výstava vitráží -  práce studentů  SUPŠS 
Kamenický Šenov 

 Severočeská vodárenská společnost již 
v Kamenickém Šenově první etapu dostavby 
kanalizace realizovala, a to v ulici 9. května a 
v ulici Oldřichovská. Na jaře 2010 zahajovaná 
dostavba kanalizace začne v centru, v lokalitě 
náměstí a bude se postupně přesouvat po 
ulicích, jak je uvedeno v předběžném har-
monogramu na konci článku. Časový sled 

prací po jednotlivých ulicích bude Severo-
českou vodárenskou společností resp. 
městem upřesňován, protože stavební práce 
mohou být ovlivněny extrémy počasí, ev. ar-
cheologickými průzkumy apod. V některých 
ulicích souběžně s pokládkou nové kanali-
zace proběhne i rekonstrukce opakovaně 
poruchových starých vodovodních řadů, aby 
Severočeská vodárenská společnost ne-
musela následně brzy kopat znovu v místech 
s novými povrchy.  
 Dostavba kanalizace může být provázena 
dočasnými dopravními omezeními, bez 
kterých stavbu nelze realizovat. Je nutné si 
však uvědomit, že připojení objektu na kanali-
zaci znamená pro každého vlastníka přínos – 
odhadní cena objektu tím rázem stoupne prů-
měrně o 12%! Předpokládá se, že počet při-
pojených objektů se bude pohybovat kolem 
270, což znamená, že v Kamenickém Šenově 
bude nově připojeno na kanalizaci a následně 
na čistírnu odpadních vod cca 1350 obyvatel. 
To znamená velký posun v ochraně životního 

(Pokračování na stránce 2) 

Ráda bych vás tímto v jednotlivých bodech 
informovala o událostech uplynulých týdnů.   
 
  Rozpočet a stav financí  
 
 Jedním z kroků, který považuji za velmi 
důležitý, je brzké schválení rozpočtu pro rok 
2010.  Sestavení rozpočtu města je ne-
jdůležitějším úkolem každého vedení. Do defi-
nitivního schválení rozpočtu mohou být  fi-
nance vedeny podle tzv. rozpočtového provizo-
ria. Definitivní rozpočet musí být schválen do 
března rozpočtovaného roku - tak tomu bylo v 
minulých letech. Letos bylo ale brzké schválení 
jednou z podmínek našeho finančního domu k 

obnovení kontokorentního úvěru, který je zatím 
ukončen k březnu t.r.. Vzhledem k finanční 
situaci města bude takto banka ve schváleném 
rozpočtu prověřovat doporučená úsporná 
opatření, což samozřejmě ovlivní rozhodování 
o další - pro nás pro tento rok zásadní - spolu-
práci. Z tohoto pohledu považuji brzké 

schválení za positivní krok - rozpočet byl 
schválen po předchozí debatě na rozšířené 
radě města. Úsporná opatření jsou v podstatě 
obsažena v tom, že byly takovým způsobem 
sníženy či udrženy výdaje města, aby nebyla 
nadsazena příjmová stránka - tedy odpovída-
jící nižším daňovým příjmům v době krize a s 
vynecháním pro město zatím nejistých příjmů - 
viz níže obchodní centrum. Za naprosto 
samozřejmý krok považuji snížení běžných 
výdajů v jednotlivých složkách města, v tomto 
ohledu byla provedena revize výdajů za ener-
gie, telekomunikace a pracovní potřeby, i zde 
přináší schválení definitivního rozpočtu výhody, 
protože můžeme každý měsíc přesně kon-
trolovat vynaložené finance - i zde jsme měli v 
minulých letech své rezervy. O změnách v 
celkové organizaci složek města budeme 
průběžně informovat - většina je již připravena 
do zastupitelstva. Za základ považuji vysokou 
úroveň technických služeb - ze zkušeností z 
okolních měst víme, že lze provádět široké 
služby pro obyvatele při udržení potřeb města. 
Další prioritou pro nás je udržení a zviditelnění 
Sklářského muzea a KLVC. Dále proběhla a 
proběhne revize smluvních vztahů, tak aby 
byly všechny uzavřené smlouvy pro město ne-
jvýhodnější a přinášely pro naše obyvatele co 
nejvyšší profit. O tom, že ve snížení výdajů je 
obsaženo i zastavení investičních akcí, jsme 
občany informovali již v minulém čísle 
Šenovských listů - zde přesto nemohu vyjádřit 
zklamání - některé investice by byly pro město 
naprosto nepostradatelné - např. investování 
do rekonstrukce mateřských škol. Troufám si 
říci, že zajištění takových financí je pro chod 
města důležitější, než některé již provedené 

akce. 
I přes nutné kroky vedoucí ke stabilizaci financí 
města a zastavení trendu zadlužování jsme 
nezapomněli na podporu formou půjček z 
FRBKŠ a také aktivit zájmových skupin pomocí 
grantů. Tolik tedy k rozpočtu města. O neu-
těšeném stavu financí ostatně informoval sta-
rosta města ve svém rozhovoru v minulém 
čísle Šenovských listů. 
 

Pokračování na str.3 

NĚKOLIK SLOV Z RADNICE    

David Gregor-MŠ Prácheň  

PORADENSKÁ ČINNOST                
FINANČNÍHO ÚŘADU PRO             

OBČANY KAMENICKÉHO ŠENOVA    
 
V úterý 23. března v době od 14:00 do 
16:00 bude v přízemí městského úřadu 
Kamenický Šenov (místnost bude vid-
itelně označena) poskytovat Finanční 
úřad Nový Bor poradenskou službu při 
vyplňování daňových přiznání. Sou-
časně budou i pracovníci FÚ poskytovat 
i příslušné formuláře. 

DOSTAVBA KANALIZACE V KAMENICKÉM ŠENOVĚ  

výstavba kanalizace v Duchcově  

 ČÍSLO 2      ROČNÍK 12      BŘEZEN  2010         VYDÁVÁ MĚSTO KAMENICKÝ ŠENOV                           CENA  10 KČ 

Kryštůfek Hofman - ZŠ Pískovec 

http://www.knihovnaksenov.webk.cz/
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prostředí i zlepšení kvality života obyvatel mě-
sta. Připojení objektu na kanalizaci již nikdy 
nebude možné zajistit tak organizačně jed-
noduše a ekonomicky výhodně jako nyní, kdy 
své finanční prostředky a odborníky spojí 
Severočeská vodárenská společnost a město, 
kdy bude přímo v místě k dispozici obyvate-
lům tým odborníků pro ulehčení projektové 
přípravy.  
K zahájení stavebních prací v Kamenickém 
Šenově dojde 1. 4. 2010 a celá stavba má být 
dokončena do 31. 5. 2011. 
 

Povinnosti zúčastněných stran 
 

Severočeská vodárenská společnost: 
Je investorem výstavby nových kanalizačních 
řadů,  odbočení pro kanalizační přípojky na 
veřejných prostranstvích a rekonstrukce vodo-
vodních řadů. Zhotovitel, který vzešel 
z výběrového řízení, nabídl pro tuto stavbu 
nejnižší cenu.  
SVIS, tj. dceřiná společnost Severočeské 
vodárenské společnosti, zajistí pro připojení 
objektů kompletní projektově-inženýrskou čin-
nost, a to pro jednu přípojku za 3800,- Kč bez 
DPH. Všechny majitele objektů (u kterých vy-
budování kanalizační přípojky v rámci této 
stavby přichází v úvahu) obešle jednoduchým 
dotazníkem, po jehož vyplnění a odeslání 
bude majitel objektu kontaktován pro dom-
luvení schůzky k individuální konzultaci (v 
místě bydliště). 

 
Město: 

Město bude smluvním partnerem SVIS pro 
zajištění projektové dokumentace a územních 
souhlasů přípojek pro vlastníky domů. 
Zajistí včasnou a pravidelnou informovanost 
obyvatel o přípravě a postupu prací, a to for-
mou: 

• prodejem tištěného zpravodaje, 
• distribucí informačních letáků do schránek 

všech obyvatel, u kterých vybudování 
kanalizační přípojky v rámci stavby 
přichází v úvahu, 

• svoláním informační schůze občanů a 
participujících zástupců stavby (9. 3. 2010 
od 17 hodin v kině),  

• zřízením informačního místa pro zajištění 
územních souhlasů (stavební úřad MěÚ, 
Martin Bártl  tel. 487 712 018, František 
Kučera tel. 487 712 009, 602 164 495). 

 
Majitel připojovaného objektu: 

 Zajistí zhotovení kanalizační přípojky na 
vlastním pozemku – to je možné po předchozí 
dohodě buď prostřednictvím konkrétní 
stavební firmy, jež bude v ulici realizovat 
kanalizační řady i kanalizační přípojky, anebo 
ryze individuálně. 
 Podle zákona 274/2001 Sb. z 10. 7. 2001 
o  vodovodech  a  kanalizacích pro veřejnou 
potřebu je vlastníkem kanalizační přípojky 
vlastník  pozemku  nebo  stavby  připo-
jené  na vodovod nebo kanalizaci. 
Nevyhnutelné náklady, jež souvisí 
s výstavbou kanalizační přípojky na vlastním 
pozemku, proto hradí  právě vlastník objektu/
pozemku. Patří sem: 

• geodetické zaměření (výhodou je, domlu-
ví-li se před objednávkou geodeta větší 
skupina zájemců z téže ulice), 

• výše zmíněná projektově-inženýrská čin-
nost (SVIS), 

• náklady na vybudování úseku kanalizač-
ní přípojky na vlastním pozemku, 

• po dostavbě kanalizační přípojky a vyřa-
zení septiku poplatek za revizi zástupcem 
provozní společnosti (SčVK – Severočes-
ké vodovody a kanalizace). 

Povinností majitele objektu rovněž je po vybu-

dování kanalizační přípojky neprodleně na-
vštívit zákaznické centrum SčVK v České Lí-
pě k sepsání smlouvy (o odvádění a likvidaci 
splaškových vod). 
 Závěrem je důležité zmínit skutečnost, že 
kanalizace v Kamenickém Šenově bude od-
dílná, tj. nově budovaná kanalizace bude 
sloužit výhradně k odvádění splaškových vod 
z objektů, nikoliv k odvádění vody dešťové. 
Dešťová voda přiváděná do kanalizace by 
znamenala zbytečnou zátěž pro provozování 
čistírny odpadních vod. I to bude předmětem 
kontrolní revize provozní společnosti SčVK. 
 

Předběžný postup stavby  
 
1. fáze – začátek stavby – práce budou pos-
tupovat souběžně na dvou lokalitách:  
a) Havlíčkova ul. horní část od sklářské školy 
vč. odbočné stoky k náměstí  
b) Celé náměstí vč. dvora za Českou poštou  
 
2. fáze - do konce roku 2010 – souběžně 
mohou být pokládány až tři lokality: 
a) Sokolská, Sportovní, část Tyršovy ul., 
Příčná, část Obecní, Rybniště  
b) Zborovská, 2. část Obecní, Sklářská, Če-
pelákova, Tovární  
c) Trtíkova, Dvořáčkova, Švermova, Fučíkova, 
Růžová, Větrná, B. Němcové  
 
3. fáze – rok 2011 – práce budou probíhat 
souběžně v těchto lokalitách: 
a) Osvobození (od světelné křižovatky po ul. 

Kamenická), Havlíčkova ul. spodní část, 
Školní, Nová  

b) Marxova, Kadlecova   
c) Palackého 
V roce 2011 se bude realizovat i většina 
konečných povrchů komunikací.  
 
 V jednotlivých lokalitách budou práce pos-
tupovat vždy od nejnižšího místa proti toku 
budoucí kanalizace a většinou budou 
položeny nejprve hlavní páteřní stoky a potom 
odbočné větve. 

(Pokračování ze stránky 1) 
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Nová legislativa v oblasti čištění odpadních vod – povinnost pro všechny  
Pro všechny vodárenské společnosti představoval vstup České republiky 
do Evropské unie podstatnou změnu předchozích plánů rozvoje a obnovy 
vodohospodářského majetku. Stát před přistoupením k EU podepsal 
závazek v oblasti čištění odpadních vod. Města a obce nad 2000 obyvatel 
mají mít do konce tzv. přechodného období (do konce roku 2010) 
vyřešeno nakládání s odpadními vodami v souladu s novou náročnější 
legislativou. Tzn. mají mít do konce roku 2010 zajištěnu možnost čištění 
komunálních odpadních vod buď přímo na čistírně odpadních vod v místě 
nebo po přečerpání odpadních vod na nejbližší kapacitní čistírnu odpad-
ních vod. Z pohledu legislativy ČR jsou obce jedinými povinnými osobami 
se všemi důsledky, tedy i v oblasti sankcí za neplnění závazků.  

Severočeská vodárenská společnost převzala za své akcionáře odpověd-
nost za zásobování obyvatelstva pitnou vodou a za odvádění a likvidaci 
komunálních odpadních vod.  Vnímá za své akcionáře spoluodpovědnost 
a usilovně pracuje na opatřeních, která v městech a obcích nad 2000 
obyvatel směřují k naplnění nové legislativy. Pro svoje projekty v oblasti 
infrastruktury, tj. čištění odpadních vod a odkanalizování usiluje o dotace 
z fondů EU a ČR. Podařilo se získat již dotaci z Fondu soudržnosti EU 
pro projekt „Podkrušnohoří“, realizovaný v Ústeckém kraji v letech 2004-
2006. Šlo o projekt ve finančním objemu cca 900 miliónů korun, přičemž 
evropská dotace tvořila 65 % z uznatelných finančních nákladů projektu. 
Stejný rozsah měl v Libereckém kraji projekt „Lužická Nisa“, realizovaný 
v letech 2006-2008 s obdobnou dotací z Fondu soudržnosti. 

Ve druhé polovině roku 2009 začala Severo-
česká vodárenská společnost (SVS) zahajovat 
jednotlivé stavby původního projektu „Čistá 
Ploučnice“. Spadá sem rekonstrukce pěti 
čistíren odpadních vod (Česká Lípa, Nový Bor, 
Zákupy, Doksy, Jablonné v Podještědí), a 
rozsáhlé dostavby kanalizačních systémů 
v Kamenickém Šenově a Zákupech. SVS pro 
tyto stavby žádá o dotace z Operačního pro-
gramu Životní prostředí a Ministerstva zeměděl-
ství ČR. Podmínkou pro přidělení evropských 
dotací je však splnění řady podmínek, kromě 
jiného i dosažení požadovaného procenta při-
pojených obyvatel. 

Požadavek na odkanalizování a čištění odpad-
ních vod v souladu s novou přísnější legisla-
tivou s sebou přináší povinnosti, a to jak pro 
města a obce nad 2000 obyvatel, tak pro ob-
čany samotné. Městům, která nevyhoví pa-
rametrům nové legislativy, hrozí po roce 2010 
ev. finanční sankce. A co občan? Ani on ne-
může se tvářit, že se ho nová legislativa netýká, 
naopak. Každý vlastník nemovitosti je totiž zod-
povědný za likvidací odpadů, a to v souladu 
s legislativou. Co z toho vyplývá? Vodárenská 
společnost a město i jeho obyvatelé by měli 
společně napřít síly, aby požadavkům přísné 
legislativy bylo vyhověno, a to co nejrychleji, 
organizačně co nejjednodušším způsobem a 

s maximální úsporou finančních nákladů. Toho 
lze docílit jediným způsobem. Severočeská 
vodárenská společnost na jaře 2010 
v Kamenickém Šenově zahájí rozsáhlou a in-
vestičně nákladnou dostavbu kanalizace. Na ni 
bude navazovat výstavba odbočení pro kanali-
zační přípojky na veřejných prostranstvích, 
která bude rovněž součástí investice SVS. Ve 
stejné fázi by měla proběhnout výstavba kanali-
začních přípojek na pozemcích jednotlivých 
vlastníků, aby se mohli nekomplikovaně připojit 
– a to ještě dřív, než proběhne závěrečná 
úprava povrchů komunikací, ulic a chodníků.  
 
Severočeská vodárenská společnost a. s. 
Více informací o společnosti: www.svs.cz 

Severočeská vodárenská zahajuje stavby projektu Čistá Ploučnice 

http://www.svs.cz
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Usnesení ze zasedání č. 39.  Zastupitelstva města Kamenický Šenov  
25. ledna 2010  ve vzdělávacím centru 

Obchodní centrum  
 
Součástí příjmů v rozpočtu se nestal tento rok 
příjem z prodeje pozemku na výstavbu obchod-
ního centra, nicméně probíhají intenzivní jed-
nání s firmou Assent Consulting Partners a.s. 
Jednání by mělo vést k tomu, aby firma napl-

nila podmínky podepsané smlouvy a jasně vy-
jádřila svůj záměr a stanovila termín výstavby 
obchodního centra. Do této doby se tak 
nestalo, zčásti vinou špatně připravené 

smlouvy a neprůhledných pravidel jednání.  
 

Jitka Bouchalová, místostarostka 

ROZPIS – BŘEZEN 2010 
 

sobota   6.3. 
MUDr. Jiří Kraus 
Malá 1167/22, Česká Lípa 
tel. 487 834 603 
neděle    7.3. 
MUDr. Květoslava Boháčová 
Purkyňova 1849, Česká Lípa 
tel. 487 954 971 
 
sobota   13.3. 
MUDr. Eva Konopiská 
Hvězdovská 178, Mimoň 
tel. 487 862 176 
neděle   14.3. 
MUDr. Marcela Pánková 
Máchova 70, Doksy 
tel. 487 872 304 

 
sobota    20.3. 
MUDr. Marie Murswieková 
Bulharská 844, Česká Lípa 
tel. 487 853 067 
neděle    21.3. 
MUDr. Milena Horáčková 
Mariánská 845, Česká Lípa 
tel. 487 521 662 
 
sobota   27.3. 
MUDr. Jana Maričová 
Bulharská 823, Česká Lípa 
tel. 487 854 101 
neděle    28.3. 
MUDr. Pavla Vránová 
Čs. Armády 1566, Česká Lípa 
tel. 487 853 515 

dle prezenční listiny 15 členů  
Přítomni:  Andrysík J., Bouchalová J., Daniel 

J., Flégl L., Jech Z., Kožíšek P., 
MUDr.Kramářová M, Kypusová L. , 
Mazáková M., Marek J., MUDr Pro-
kop T., Mgr Raiter O., Rozšafná I. , 
RSDr. Šulc J., Vičan J. 

Omluveni: 
Ostatní:   Ing. Antoniacíová M., Braunová H., 

Ditterová K., Ing. Fridrichová J., 
Chlup B., Ing. Focková J. ,  

 Bc. Kučera F., Šimeček L., 
Host:      ředitel SUPŠS Janák F. 
 
39.1/2010 Zastupitelstvo města bere na 
vědomí: 
 
39.1/1 2010              
zprávu předsedy kontrolního výboru o trvání 
úkolů  
 
5/2002  
převod sbírek sklářského muzea 
 
13.3/1/2008  
ZM ukládá starostovi osobně dohlédnout na 
pravidelné splácení pohledávky  
vůči FÚ Česká Lípa a pravidelně o tomto in-
formovat na ZM        (průběžně) 
 
21.3/4/2008 
RM jednat o zřízení Městské policie 
v Kamenickém Šenově 
 
24.3/3/2009  
ZM ukládá starostovi předložit zprávu RM o 
zákonném postupu odprodeje „Realitní kan-
celáře Kamenický Šenov s.r.o.“ a informovat 
ZM (probíhá) 
 
27.3/7/2009  
ZM ukládá starostovi prověřit možnosti racio-
nalizace veřejného osvětlení a náklady zapra-

covat do návrhu rozpočtu  (probíhá) 
 
31.3/5/2009  
ZM ukládá starostovi města, aby vyrozuměl 
firmu VCES (dle smlouvy o dílo VSS-1243 
z 08.11.2000) o její povinnosti uhradit honorář 
za znalecký posudek, vypracovaný soudním 
znalcem p. ing. Alexou, na problematiku 
zápachu v budově školní družiny ZŠ Kame-
nický Šenov. ZM ukládá starostovi města do-
ložit do 15.07. 2009 splnění výše uvedeného 
úkolu. 
 
31.3/6/2009  
ZM ukládá starostovi města ve smyslu smlou-
vy o dílo OLO-2172 z 18.12.2002 předložit 
vyčíslení smluvní pokuty v případě ne-
odstranění závad na budovách DPS-A,B vůči 
firmě VCES a ve smyslu smlouvy o dílo VSS-
1243 z 08.11.2000 v případě neodstranění 
zápachu v budově školní družiny ZŠ  Kame-
nický Šenov vůči firmě VCES. ZM ukládá sta-
rostovi města doložit do 15.07. 2009 splnění 
obou výše uvedených úkolů.  
 
35.3/3/2009  
ZM ukládá starostovi města zajistit soudního 
znalce a pověřit ho zjištěním, zda namontova-
ná technologie v úseku likvidace zbytků jídel  
ve školní kuchyni je vyhovující a je v souladu 
s projektovou dokumentací. A dále zjistit, zda 
technologie odpovídá velikosti vývařovny 
 
35.3/7/2009  
ZM ukládá starostovi města zadat vypracová-
ní projektu inženýrských sítí pro výstavbu RD 
v lokalitě „Nová silnice“ (splněno) 

 
úkoly z předchozího zasedání ZM   
38.3/1/2009  starostovi města uzavřít kupní 
smlouvy na prodeje, nákup a převod po-
zemků u bodů  
38.2/8/2009 - 38.2/11/2009 .   (splněno) 

38.3/2/2009   
starostovi města jednat s firmou SVIS s.r.o. o 
uzavření a podepsání smlouvy 
 
39.1/1/2010   
schválené rozpočtové změny  č. 10/2009 
ZM schválilo–v poměru hlasů všichni  pro 
15:0 
 
39.2/2010 Zastupitelstvo města schvaluje: 
 
39.2/1/2010 
program jednání – stažený, doplněný o body 
5.1  Rozpočtové opatření č. 10/2009 – 
doplněn 
5.3  Zmařené investice – doplněn  
7.5  Záležitosti ZŠ nám. Míru 
ZM schválilo–v poměru hlasů všichni  pro 
15:0 
 
39.2/2/2010 
ověřovatele zápisu:  MARCELA MAZÁKOVÁ, 
ZBYNĚK JECH 
ZM schválilo–v poměru hlasů všichni  pro 
15:0 
 
39.2/3/2010 
návrhovou komisi:   
předseda: PETR KOŽÍŠEK 
členové:  IRENA ROZŠAFNÁ, Mgr. OTA 
RAITER 
ZM schválilo–v poměru hlasů všichni  pro 
15:0 

 
39.2/4/2010  
přebytkový rozpočet Města Kamenický Šenov 
pro rok 2010 v paragrafovém znění dle před-
loženého návrhu, protože příjmy jsou vyšší 
než výdaje a rozdíl je určen ke splácení jistin 
úvěrů z předchozích let 
ZM schválilo–v poměru hlasů všichni  pro 
15:0 

(Pokračování na stránce 4) 

ČESKOLIPSKO – STOMATOLOGICKÉ  POHOTOVOSTNÍ  SLUŽBY 
ORDINAČNÍ HODINY 

soboty, neděle, svátky  od 8.00 – 12.00 hodin 

pokračování ze str. 1 - několik slov z radnice 

Reklamace  
Město Kamenický Šenov opět podalo rek-
lamaci na přetrvávající zápach ve školní 
družině. Druhý únorový týden byla provedena 
firmou VCES za přítomnosti vedení města a 
pracovníků školy kompletní kamerová zkouška 
potrubí.Bylo zjištěno, že potrubí je průchodné. 
V průběhu měsíce února dojde k instalaci 
zařízení na odvětrávání lapolu. Pokud toto 
řešení nepovede k odstranění zápachu, 
budeme trvat na dalších opatřeních, o nichž 
vás budeme pravidelně informovat.  Že to v 
případě takto závažné závady nebude jed-
noduché, nezastírám ani sobě, ani pracov-
níkům školy. V případě řešení reklamací, týka-
jících se závad na střechách budov DPS a 
stavu budovy auly základní školy, čekáme 
pouze na počasí. V jarních měsících dojde k 
zahájení oprav na zmíněných budovách.  
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39.2/5/2010 
zastavení výše uvedených staveb vedených 
na účtech nedokončených investic.       
ZM schválilo–v poměru hlasů všichni  pro 
15:0 
 
39.2/6/2010 
návrh kritérií a žádosti komise Bytová-FRB 
KŠ pro rok 2010.        
ZM schválilo–v poměru hlasů všichni  pro 
15:0 
 
39.2/7/2010  
prodeje p.č.644/2 (62m2), část st.p.č.415 
(65m2), p.č. 643/3 (104m2), st.p.č.416 (90m2), 
část p.č. 643/7 (93m2), část p.č. 644/12 
(152m2) v k.ú. Kam. Šenov žadateli: Jiří 
Palach, Pískovec 286, Kamenický Šenov za 
100,-Kč/m2 a náklady spojené s prodejem 
pozemku. 
ZM schválilo–v poměru hlasů všichni  pro 
14:0 
 
39.2/8/2010  
prodej p.č. 2797 (121m2) v k.ú. Kam. Šenov 
žadateli: Pavel Jaška, Palackého 43, 471 14 
Kamenický Šenov za 100,-Kč/m2 a náklady 
spojené s prodejem pozemku. 
ZM schválilo–v poměru hlasů všichni  pro 
14:0 
 
39.2/9/2010  
prodej st.p.č.147, p.č.219/2 a část p.č.546/1 
v k.ú. Prácheň paní Pilné Dobromile, Prácheň 
165 za 100,-Kč/m2 a náklady spojené s 
prodejem pozemku a část p.č. 546/1 v k.ú. 

Prácheň manželům Josef a Jana Štěpničkovi, 
Prácheň 164 za 100,-Kč/m2 a náklady spo-
jené s prodejem pozemku. Revokace usne-
sení 34.1/4/2009. 
ZM schválilo–v poměru hlasů všichni  pro 
14:0 
 
39.2/10/2010  
uzavřít se Svazkem obcí–Cyklostezka 
Varhany Smlouvu o budoucí smlouvě o 
zřízení věcného břemene na pozemku p.p.č. 
2776/1 a pověřuje starostu města podpisem 
této smlouvy.      
ZM schválilo–v poměru hlasů všichni  pro 
14:0 
 
39.2/11/2010  
výroční zprávu o poskytování informací podle 
zákona 106/1999 Sb. v roce 2009.      
ZM schválilo–v poměru hlasů všichni  pro 
13:0 ;  p. Kypusová mimo jednací sál 
 
39.2/12/2010  
měsíční odměny pro členy výborů a komisí ve 
stejné výši jako v roce 2009.     
 ZM schválilo–v poměru hlasů:  pro 12 ; zdržel 
1 (p.Prokop)  ; p. Kypusová mimo jednací sál 
 
39.2/13/2010  
předložený návrh přísedících Okresního 
soudu v České Lípě z řad občanů 
Kamenického Šenova na rok 2010-2014.     
ZM schválilo–v poměru hlasů všichni  pro 
14:0 
 
39.2/14/2010  
záměr spoluúčasti na více zdrojovém finan-
cování SUPŠS v Kamenickém Šenově 

ZM schválilo–v poměru hlasů všichni  pro 
14:0 
 
38.3/2010 Zastupitelstvo města ukládá: 
 
39.3/1/2010 
starostovi uzavřít kupní smlouvy na prodeje, 
nákup a převod pozemků u bodů 39.2/7/2010 
- 39.2/9/2010. 
ZM schválilo–v poměru hlasů všichni  pro 
14:0 
 
39.3/2/2010 
starostovi jednat s případnými partnery a zás-
tupci Libereckého kraje o možnostech finan-
cování SUPŠS 
ZM schválilo–v poměru hlasů všichni  pro 
14:0 
 
39.3/3/2010  
starostovi ve spolupráci se SUPŠS sestavit 
pracovní skupinu , která připraví do 
31.01.2010 návrh jak zachovat SUPŠS 
v Kamenickém Šenově. 
ZM schválilo–v poměru hlasů všichni  pro 
14:0 
 
39.3/4/2010 
Kontrolnímu výboru prověřit technologickou 
část jídelny v ZŠ  nám. Míru. 
ZM schválilo–v poměru hlasů:  pro: 12  ;  
zdržel: 1  (p. Vičan J.) 
 
V Kamenickém Šenově  26. ledna   2010 

      
Zapsala: Jarošová Jana 

(Pokračování ze stránky 3) 

Pytle s tříděnými odpady se ve městě 
Kamenickém Šenově sváží, shodně jako v ostat-
ních obcích v okolí, se čtrnácti denní pravidel-
ností již řadu let. Vyhrazeným svozovým dnem 
v Kamenickém Šenově je středa každého 
sudého týdne, kdy domácnosti naplněné pytle 
s vytříděným odpadem mohou odložit na svozo-
vou trasu. Tuto pravidelnost si občané, až na 
drobné výjimky, osvojili, ale zmatek do zažitého 
rytmu nám na přelomu roku přinesl „kalendář“. 
Posledním týdnem minulého roku, nebyl týden 
sudý –> 52., nýbrž týden lichý –> 53 a prvním 
týdnem tohoto roku byl týden začínající dnem 
4.1., byl samozřejmě taktéž lichý a problém 
s cykličností byl na světě. Toto číslování se opírá 
o ČSN ISO 8601 97 9738 o Datových prvcích a 
formátech času, kde se mimo jiné hovoří o 
pravidlu, totiž, že plnohodnotný týden se nemůže 
sestávat z méně jak třech dnů. Pravidlo v mnoha 
ohledech nemilé, nicméně závazné - vyžadující 
respekt. 
Proto, aby i v tomto roce byla zachována zažitá 
perioda v týdnech "SUDÁ - LICHÁ", byly v 53. 
týdnu 2009 a 1. týdnu 2010 po sobě svezeny 
obce, jimž náleží lichý svozový týden. Obcím, 
jimž naopak náleží svozový týden sudý, byly o 
jeden svoz ochuzeny. 
Ačkoliv jsme na tuto skutečnost v předstihu upo-
zorňovali, odkrajujeme již z druhého měsíce 
nového roku a máme za sebou již čtyři svozy 
pytlů (13.1, 27.1., 10.2. a 24.2.), stále si někteří 
občané této odchylky nevšimli a tzv.“drží lajnu“. 
Dlužno dodat, že existují výtisky stolních i 
plánovacích kalendářů s chybným číslováním 
kalendářních týdnů.  

Pro úplnost uvádíme v tabulce správné svozové 
termíny: 

Apeluji na čtenáře, kteří využívají předmětnou 
formu třídění odpadů, aby respektovali, případně 
své známé obeznámili se shora uvedenými 
závaznými svozovými termíny. 
 

Děkuji za pochopení, 
Milan Hulán – Pro EKO VDF 

Také naše redakce se nechala zmást neznalostí 
normy o datových prvcích, proto se omlouváme 
za mylně uvedené termíny v prosincovém čísle. 

SVOZ SMĚSNÉHO 
KOMUNÁLNÍHO  

ODPADU 
(POPELNICE,  

KONTEJNERY) 
KAŽDÉ ÚTERÝ  

 
svoz probíhá od 6 hodin ráno, 
včas nepřistavené nádoby nebu-
dou  vyvezeny 
Co do popelnice a kontejneru  
na komunální odpad nepatří :  
stavební odpad  
horký popel 
odpad, který lze vytřídit (papír, 
plasty, sklo, textilie, polysty-
ren, kovy atd.) 
uhynulá zvířata  
objemné odpady 

Irena Koutecká, majetkový odbor 
 
SVOZ TŘÍDĚNÉHO 
ODPADU (PYTLE) 
SUDÉ TÝDNY VE 

STŘEDU 
10.3.2010, 24.3.2010 

svoz probíhá od 8 hodin ráno, včas 
nepřistavené pytle nebudou svezeny 

Irena Koutecká, majetkový odbor 

Pytle s tříděnými odpady se ve městě Kamenickém Šenově  
sváží se čtrnáctidenní pravidelností, ale … 

Město Kamenický Šenov - svozy pytlů r.2010 
1.pololetí   2.pololetí 

DEN TÝDEN   DEN TÝDEN 

13.ledna 2.   14.července 28. 
27.ledna 4.   28.července 30. 
10.února 6.   11.srpna 32. 
24.února 8.   25.srpna 34. 

10.března 10.   8.září 36. 
24.března 12.   22.září 38. 

7.dubna 14.   6.října 40. 
21.dubna 16.   20.října 42. 
5.května 18.   3.listopadu 44. 

19.května 20.   17.listopadu 46. 
2.června 22.   1.prosince 48. 

16.června 24.   15.prosince 50. 
30.června 26.   29.prosince 52. 
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Termín zasedání Zastupitelstva města v přednáškovém sále městské knihovny 
středa 31. března 2010 od 17:00 

INFORMACE O ÚŘEDNÍCH HODINÁCH  
 
 Vážení občané, až doposud se úředníci věnovali každému, kdo 
přišel na úřad, bez ohledu na to, že úřední hodiny jsou stanoveny 
pouze na pondělí a středu. Tato situace je vzhledem k nárůstu admin-
istrativních prací na úřadě a úbytku pracovníků neudržitelná, protože 
stoupá počet přesčasů, které nelze proplatit, ani za ně poskytnout 
náhradní volno.  Z tohoto důvodu bude úřad od 1. března 2010 jeden 

den v týdnu pro veřejnost uzavřen. Tímto dnem bude čtvrtek, kdy bývá 
návštěvníků na úřadě nejméně. Výjimku  budou mít občané, kteří  si 
z vážných důvodů předem sjednají s konkrétním úředníkem schůzku 
právě na tento den.    
 
Ing. Jiřina Fridrichová      Jaroslav Andrysík 
   tajemnice MěÚ          starosta města 

Jak je zajištěna kvalita a zdravotní 
nezávadnost pitné vody z vodovodu pro 
veřejnou potřebu?  
Proces výroby a distribuce pitné vody se pra-
videlně kontroluje. U pitné vody se stanovuje 
okolo sta různých parametrů, kterými se sle-
duje její kvalita a tedy i zdravotní nezávad-
nost. Některé požadavky pro pitnou vodu jsou 
př ísnějš í než pro vodu balenou.  
 
Proč se voda chloruje?  
Úplavice, cholera, břišní tyfus, dětská obrna, 
hepatitida A a další nemoci jsou přenosné 
vodou. Dostatečně zajistit bakteriální 
nezávadnost vody dokáže chlor. Ne ze všech 
kohoutků však teče chlorovaná voda. Vodárny 
používají takové technologie úpravy vody, 
které odpovídají kvalitě surové vody (filtrace, 
dezinfekce, např. plynným chlorem, chlor-
nanem, ozonem, oxidem chloričitým, perox-
idem atd., mikrofiltrace nebo UV záření).  
 
Představuje chlor ve vodě nebezpečí pro 
zdraví?  
Samotný chlor ve vodě, i když může nega-
tivně ovlivnit její chuť či pach, v používaných 
koncentracích nijak zdravotně závadný není. 
V centru zvýšené pozornosti jsou ale vedlejší 

produkty dezinfekce – trihalomethany. Česká 
republika patří v Evropě mezi světlé výjimky, 
neboť má pro ně oproti evropské směrnici 
stanoven více než dvakrát přísnější limit.  
 
Na kterém místě musí pitná voda z ko-
houtku splňovat požadavky kvality?  
Místo, kde musí pitná voda splňovat 
požadavky kvality, je kohoutek u spotřebitele. 
Vzorky pitné vody určené k rozborům se ode-
bírají jak z kohoutků spotřebitelů, tak po trase, 
kudy proudí (např. vodojemy a přivaděče) a 
úpravny vody. Každoročně musí být obmě-
něno 50 % odběrových míst a musí se vybírat 
m e t o d o u  n á h o d n é h o  v ý b ě r u .  
 
Kdo odpovídá za kvalitu pitné vody, která 
teče z kohoutků v nájemních domech a 
domech soukromých majitelů?  
Za kvalitu pitné vody odpovídají pronajímatelé 
bytů, resp. soukromí majitelé. Výrobce vody 
(resp. dodavatel) není vlastníkem vnitřního 
vodovodu a nemůže ovlivnit jeho stav.  
 
Způsobují-li vnitřní rozvody nevyhovující 
kvalitu vody, jsou nájemníci vydáni na po-
spas pronajímatelům, resp. soukromým 
majitelům? 

 I když výrobce vody (resp. dodavatel) nenese 
za tuto situaci odpovědnost, přesto má v ruce 
právní nástroj, jak pomoci. Je povinen infor-
movat odběratele o nevyhovující kvalitě vody 
a současně je povinen uvést i možná 
nápravná opatření. Nápravná opatření se 
týkají omezení nebo odstranění rizika, že v 
dodávané vodě nebudou dodrženy hygienické 
limity. 
  
V domě ještě máme olověné rozvody pitné 
vody a máme z vody obavu. 
 Přítomnost olověného potrubí nemusí nutně 
znamenat, že ve vodě se olovo nachází. Je-li 
vnitřní povrch potrubí pokryt vrstvičkou uhliči-
tanu vápenatého, není voda s olověnou trub-
kou v kontaktu. Nicméně pro jistotu dodržujte 
tyto preventivní kroky: 
 •    pro ranní nápoje raději použijte vodu nato-
čenou večer do nádoby a na noc ji dejte do 
chladničky, nebo  
•    přednostně proveďte ranní hygienu a te-
prve potom po následném odtočení vody ji 
použijte,  
•    v průběhu dne či večera vodu před pitím a 
vařením odtočte,  
 

(Pokračování na stránce 6) 

OŠETŘENÍ STROMŮ V KAMENICKÉM  ŠENOVĚ 

 V minulém roce získalo město Kamenický 
Šenov účelovou dotaci ve výši 60.000Kč od 
Svazku obcí Novoborsko na ošetření a zdra-
votní řezy stromů v Kamenickém Šenově.  
 Nejprve byly ořezány tzv. na babku javory 
u autobusové zastávky. U starého hřbitova byl 
ošetřen staletý kaštan, u  kterého se v říjnu při 
náhlém přívalu mokrého sněhu ulomila silná 
větev. Až to dovolí povětrnostní podmínky, tak 
bude u tohoto kaštanu provedena ještě vazba. 
Ošetření kaštanu bylo velmi náročné. Aby se 
arborista mohl dostat až na kraje větví, tak 
musela být použita vysokozdvižná plošina. Na 
Práchni byly ošetřeny a prořezány 3 lípy. Dvě 
ve Frentálu u bytovek č.p.64 a 65 a jedna na 
obecním pozemku u č.p.71. 
 
 Díky této dotaci od Svazku obcí Novobor-
sko se nám podařilo provést několik nez-
bytných úprav stromů a přitom nezatížit už tak 
napjatý rozpočet města. V této činnosti 
budeme pokračovat i v roce 2010. 
 

Ing. Focková 
referent SÚ 

PITNÁ VODA Z KOHOUTKU 
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•    pro malé děti a těhotné ženy je vhodné v 
těchto případech k pití používat např. i 
balenou kojeneckou vodu.  
 
Jsou někde k dispozici informace o kvalitě 
pitné vody z veřejného vodovodu?  
Každý má právo vyžádat si od své vodárny 
údaje o tom, jaká je kvalita dodávané vody 
podle jejího posledního rozboru. Způsob 
poskytnutí není zákonem o ochraně veře-
jného zdraví dán, lze ale akceptovat různé 
způsoby: zveřejnění aktuálního rozboru na 
webovské stránce vodárenské společnosti 
nebo jiném veřejně přístupném místě, zaslání 
výsledků žadateli (elektronickou) poštou nebo 
možnost osobního nahlédnutí do výsledků v 
sídle společnosti.  
 
Musí se za vyžádané informace o kvalitě 
vody platit? 
 Informace musí být poskytnuta zdarma! Spot-
řebiteli se musí dostat informace o všech 
povinně sledovaných ukazatelích, kterých je 
okolo šedesáti.  
 
Má vodárna vůči spotřebitelům další 
povinnosti?  
Výrobce vody (resp. dodavatel) musí spotře-

bitele informovat o tom, že orgán ochrany 
veřejného zdraví mu povolil dodávat po určité 
období vodu nižší kvality – pouze za předpok-
ladu, že nebude ohroženo zdraví spotřebitelů. 
Musí taktéž informovat o omezení použití 
pitné vody či o zákazu jejího používání.  
 
Je zapotřebí se o vodu, která teče z ko-
houtku, nějak starat?  
Aby si voda zachovala svoji kvalitu, vyžaduje 
péči. V době, kdy stagnuje v potrubí vnitřního 
vodovodu, může svoji kvalitu ztrácet a hlavně 
není čerstvá. Po vícehodinové či vícedenní 
stagnaci je vhodné ji odpustit a teprve potom 
pít či použít na vaření. 
  
Kde se spotřebitelé dopouštějí prohřešků 
vůči pitné vodě? 
 Nestarají se o čistotu kohoutků a hlavic 

sprch. Ty se musí pravidelně čistit, aby se v 
nich nemnožily bakterie. 
  
Může se k vaření používat teplá voda?  
Teplá voda – je jedno, zda dodávaná dálk-
ovým teplovodem, ohřívaná centrálně nebo 
vlastním bojlerem či průtokovým ohřívačem – 
není určena k pití ani k vaření, i když se 
vyrábí z pitné vody a splňuje požadavky na 
jakost.  
 
Kde získat další informace o vodě?  
Zejména na internetu lze dohledat řadu za-
jímavých informačních zdrojů. Ale pozor, ne 
všechny jsou objektivní a věrohodné. Mj. do-
poručujeme stránky Státního zdravotního 
ústavu (www.szu.cz) a Občanského sdružení 
spotřebitelů TEST (http://www.dtest.cz/vody). 
Na těch druhých naleznete výsledky testu 18 
balených vod a vody z kohoutku v několika 
místech. 
 

Michaela Bláhová 
Časopis TEST 

objektivně * nezávisle * bez reklam 
Občanské sdružení spotřebitelů TEST 

Nuselská 297/5, 140 00 Praha 4 
www.dtest.cz 

tel.: 241 404 922, fax: 241 406 533 

(Pokračování ze stránky 5) 

MUDR. PŘEMYSL ČERNÝ - STOMATOLOGICKÁ AMBULANCE A LABORATOŘ 

Tel.: 487 767 614 
 
 Zubního lékaře, pana Přemysla Černého, 
jistě nemusím představovat. V Kamenickém 
Šenově ordinuje již 13 let. Určitě jste zazna-
menali, že se jeho ordinace přemístila z jedné 
stany náměstí na druhou a také to, že stě-
hování předcházela rekonstrukce. 
Proto jsem se pana Černého šla zeptat, jak 
celá rekonstrukce probíhala a zda je s nově 
zrekonstruovaným pracovištěm spokojený. 
 
Dobrý den, nejprve bych se chtěla zeptat, 
jaká je Vaše specializace. 
Zubní chirurg. 
 
Kolikaletou máte praxi jako zubní chirurg? 
Od roku 1979, takže již 31 let. 
 
Máte novou ordinaci v prostorách 
bývalého zázemí pečovatelské služby. 
Jak moc byla rekonstrukce náročná? 
Rekonstrukce byla velmi náročná, dá se říct, 
že totální. Počínaje novou kanalizací, podla-
hami, přes nové příčky, zabezpečovací 
zařízení až po okna a dveře. 
 
Jak dlouho celá rekonstrukce trvala? 
Celá rekonstrukce trvala překvapivě krátce. 
Se stavebními pracemi se začalo v březnu a 
již v srpnu jsme měli ordinace dokončené, 
takže celá rekonstrukce trvala pouhých 6 
měsíců. 
 
Na to navazuje má další otázka.  
Kolikátého jste nové ordinace otevírali? 
1. září 2009 
 
Kladl Vám Městský úřad nějaká kritéria, 
která se musela během rekonstrukce 
splnit? 
Ne, MÚ mi žádná kritéria nekladl. 
Co se tedy muselo před plánovanou re-

konstrukcí zařídit, aby bylo vydáno 
stavební povolení a mohlo se začít bu-
dovat? 
Víceméně to fungovalo tak, že se vypracovala 
stud ie,  k ter á se pr okonzul t ovala 
s projektantem. Projektant zpracoval návrh, 
předložil nám ho a my jsme se k němu vy-
jádřili. Vzali jsme si s sebou technika, který 
kromě toho, že ví, jak má vypadat ordinace, 
tak zná technické podmínky, aby bylo vůbec 
možné po technické stránce ordinaci zreal-
izovat. Není to jen o tom, kam na podlahu 
umístit křeslo. Je to otázka všech instalací a 
ty instalace musí být na centimetr přesně.  
Takže hlavní slovo měl technik. Poté vznikla 
druhá studie, ve které byly už jen drobné ko-
rekce. Na základě této schválené studie 
vznikl podrobný stavební plán. Pak bylo vy-
dáno stavební povolení a začalo se 
s pracemi. 
 
Kdo rekonstrukci Vašich ordinací financo-
val?  
Rekonstrukci jako takovou financoval MÚ, ale 
veškeré vybavení ordinací, zubní laboratoře i 
zázemí jsme si financovali sami. 
 
Jste tedy s finální podobou Vašich ordi-

nací spokojeni? 
My samozřejmě spokojeni jsme, ale ne-
jspokojenější jsou naši pacienti. 
 
Kde jste pracoval, než jste si otevřel ordi-
naci v Kamenickém Šenově? 
V Ústí nad Labem. 
 
Máte kromě ordinace v Kam. Šenově ještě 
jiné pracovní aktivity? 
Slyšela jsem, že dojíždíte mimo naše 
město. 
Ano, pracovně dojíždím do Prahy, kde jako 
zubní chirurg operuji. 
 
Kromě standardních služeb, nabízíte svým 
pacientům také nějaké nadstandardní?  
Myslím, že rozsah našich stomatologických 
služeb je tak široký, že je jen málo pracovišť 
takového charakteru, jako jsme my. A na to, 
co poskytujeme za služby, si myslím, že řada 
velkých měst nedosahuje. To můžu říct 
naprosto zodpovědně. Za tím si stojím a 
můžu říct, že jsem na to tak trošku hrdý. 
Spektrum našich služeb je tak široké, že 
počet odeslaných pacientů na klinická praco-
viště je minimální. Například,  když se jedná o 
život ohrožující onemocnění.  
Tady naše možnosti končí a musí to za nás 
vzít někdo další. V těchto případech spolupra-
cujeme s klinickými zařízeními, ať už je to 
v Ústí nad Labem, Liberci, s výukovým praco-
vištěm v Praze nebo Brně. Bohužel takové 
případy tady jsou a nachází se i tady u nás. 
Jinak jsme schopni si poradit prakticky se 
vším.  
 
Pracuje tu s Vámi a Vaší manželkou i 
dcera. 
Jste rád, že jde ve Vašich šlépějích, nebo 
jste naopak chtěl, aby si vybrala jiné po-
volání? 

(Pokračování na stránce 7) 

http://www.szu.cz)
http://www.dtest.cz/vody)
http://www.dtest.cz
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Naše děti v cizině                              MARKÉTA PILNÁ 

Každý z nás se může někdy ocitnout v situaci 
ohrožení vlastního života, kdy bude potře-
bovat odbornou pomoc. Pak jedním ze zách-
ranářů, který k Vám v sanitě přijede, může být 
i jedna ,,Šenovačka“ – Markéta Pilná. 
 
„Proč právě záchranná služba?“ 
„Po absolvování střední školy jsem věděla, že 
chci pracovat v oblasti intenzivní medicíny. 
Bohužel samostatný obor diplomovaný zdra-
votnický záchranář ještě neexistoval. Proto 
jsem si musela pár let počkat, než byl ofi-
ciálně otevřen. Mezitím jsem sbírala cenné 
odborné zkušenosti v nemocnici a pak i 
v lékárně.“ 
 
„Nenabízela se i možnost pracovat 
v zahraničí?“ 
„Ta možnost tu stále je, ale to už ráda pře-
nechám mladším. Předpokladem je velmi do-
brá znalost cizího jazyka a já se svou angličti-
nou stačím tak na domluvu při cestování.“ 
 
„Není to práce pro ženu stresující?“ 
„Samozřejmě, že naše práce obnáší nejen (Pokračování na stránce 8) 

Jsem rád. Zvolila si toto povolání sama. Do 
ničeho jsem ji nenutil. 
 
Určitě máte pacienty, kteří za Vašimi 
službami jezdí z daleka, prozradíte odkud? 
Jezdí za mnou pacienti i ze zahraničí. 
 
Stala se Vám během Vaší praxe nějaká ku-
riozita, která stojí za zveřejnění? 
Život tropí hlouposti, ale to jsou věci, které by 
se asi neměly ventilovat. Tam by se mohl najít 

ten dotyčný, někoho bychom mohli urazit a to 
bych v žádném případě nechtěl. 
 
Chtěl byste na závěr našeho rozhovoru 
něco sdělit? 
Jedno jediné jsem chtěl sdělit. A sice, že i 
přesto, že je tady takovéto pracoviště, se na-
jdou pacienti, kteří našimi službami prakticky 
pohrdají. A stane se, že pacient přijde na 
ošetření nebo vyšetření i za déle než 10 let a 
tváří se velmi překvapeně a dotčeně, když se 
na něj zrovna neusmívám. Máme tady 21. 
století a každé dítě dneska ví, že do stoma-

tologické ordinace se má chodit dvakrát do 
roka. A když Vám řeknu, že právě dnes jsme 
měli pacienta, který nebyl u zubního lékaře11 
let, tak mě to docela udivilo. Bohužel i přes 
tak masivní a poměrně slušnou infor-
movanost, kterou dneska pacienti mají, ne-
berou pravidelné stomatologické prohlídky 
vážně a podceňují je. 
 

Děkuji za rozhovor. 
Šárka Špačková 

(Pokračování ze stránky 6) 

 Děkuji městskému úřadu za blahopřání a dárek k mým 80. 
narozeninám, který mě velice potěšil. 

Ladislav Seidl 
 
 Děkuji městskému úřadu za balíček a blahopřání k mému život-
nímu jubileu. 

Anna Straková 
Havlíčkova 55 

Kamenický Šenov 
 
 Děkuji městskému úřadu za přání k mému jubileu. Moc mě to po-
těšilo. 

Jarmila Vrabcová 
 
 Děkuji tímto městskému úřadu za blahopřání a dárek k mým 
narozeninám, který mě velice potěšil. Poděkování patří též pečovatel-
ské službě. 

Josef Prokop 
Prácheň 

 
 Vážení, ráda bych jistě i za ostatní občany města poděkovala za 
perfektně zajištěné odklizení sněhu na místním hřbitově. Oproti 
neděli  10.1., kdy po silném sněžení byl přístup na hřbitov celkem ob-

tížný, je v současné době po úpravě sněhu hřbitov přístupný. Bylo by 
jistě vhodné poděkovat za asi nelehkou práci při odklizení sněhu na 
hřbitově. 

Hana Tomášková 
 
 Vím že je jednoduché stěžovat si na úklid sněhu v tomto období a 
v momentální situaci v Kamenickém Šenově. Nicméně já Vám naopak 
musím říci z mého pohledu, že oproti předchozím letům je situace 
v dolním Šenově lepší. Na garážích je sníh lépe uklizený, viděl jsem 
tam s malým traktůrkem odklízet v uličkách mezi garážemi p.Třešňáka. 
Na garážích není problém pouze napadaného sněhu, ale také nafouka-
ného z vedlejší louky. Když jsem se p.Třešňáka optal co tam 
s traktůrkem dělá (v předchozích letech nic podobného nepamatuji), 
odpověděl „ když už jsem v dolním Šenově, tak mi to nic neudělá“, 
myslím si, že je to rozumný přístup, který ocení všichni majitelé garáží. 
Já bydlím v paneláku na Pískovci, dnes ráno u nás projížděl s velkým 
traktorem a protahoval přístupovou cestu jiný Váš zaměstnanec 
(neznám jméno, mladšího věku kolem 30let – Aleš Kocourek – pozn. 
redakce)   Požádal jsem ho, jestli by nemohl odklidit sníh v místech, 
kde se u nás před panelákem parkuje. On řekl, že se pokusí i když už 
je sníh uježděný, já jsem odvezl své auto, které se tam jediné vešlo. 
Poté traktorista sníh odtlačil mimo, tím vzniklo parkování ne pro jeden, 
ale pro tři vozy! Jak jistě víte, parkování na sídlišti a ostatně všude po 
Šenově je obrovský problém v létě, natož v zimě. Závěrem Vás chci 
požádat, aby jste chlapům poděkoval za to co pro nás dělají, protože 
nadávat na ně umí každý.  

Díky s pozdravem Luboš Klofec  

PODĚKOVÁNÍ 

 
 Milí čtenáři, chtěli bychom Vám poděkovat za rychlost 
jakou bylo rozprodáno první číslo 12. ročníku. Pro Váš vel-

ký zájem jsme se rozhodli navýšit náklad tohoto březnového čísla z dosavadních 500 kusů na 600. 
Kateřina Ditterová 

Zprávy z redakční rady 
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fyzické, ale především vyšší psychické 
nároky. Člověk si nesmí všechno moc při-
pouštět. Denně jsme svědky nějaké lidské 
tragédie a každý máme jiný způsob, jak se 
s tím vyrovnat. Já jsem si našla kompenzaci 
ve sportu a cestování. Je to pro mne úžasná 
možnost relaxace a odpočinku od prostředí, 
ve kterém se denně pohybuji.“ 
 
„Cestování je u Vás v rodině běžné?“ 
„Dříve nebylo tolik možností jako dnes, ale 
pamatuji si, že s rodiči i prarodiči jsme 
cestovali hlavně po tehdejším Českosloven-
sku. Žádné exotické expedice, ale i tady je 
krásně. Hned jak jsem si začala sama vy-
dělávat, táhlo mě to někam ven za poznáním. 
Zpočátku pod taktovkou cestovních kanceláří. 
Velmi brzy jsem však zjistila, že opalování na 
pláži u moře mi moc nevyhovuje. Proto jsem 
hledala něco  aktivnějšího. Nejdříve to bylo 
Turecko na kole, dále Francie na raftu a 
v horách, nebo treking v Norsku. 

 Při své první cestě za exotikou jsem 
navštívila Thajsko a Kambodžu. Měsíční 
pobyt v těchto zemích byl opravdu oddechový 
a inspirující. Uvědomila jsem si, že 
s cestovkou to zkrátka není ono. Člověk je 
velmi omezen programem a také spolucestu-
jícími. V Kambodže jsem potkala mnoho 
nezávislých cestovatelů, především studentů 
z celého světa. Díky jejich vyprávění jsem si 
uvědomila, že tzv.baťůžkářství, neboli 
cestování na vlastní pěst je mnohem svobod-
nější a dobrodružnější. 
 Naštěstí jsem znala podobně naladěné 
lidičky ještě ze školy, tak netrvalo dlouho a 
s kamarádkou jsme se domluvily na cestě po 
Ekvádoru v Jižní Americe. Nejdříve jsme si 
sehnaly všechny dostupné informace o této 
zemi a domluvily se na předběžném itineráři 
cesty. V práci jsem si vyřídily měsíc volna, 
koupily letenky a odletěly do Ekvádoru. Kvůli 
aklimatizaci a problémům s naší bagáží na 
letišti, jsme byly nuceny strávit několik dní 
v hlavním městě. QUITO (čti kito) se nachází 
v nadmořské výšce 2850 m a je ze všech 
stran obklopeno pásmem vulkánů. Některé 
sopky jsou stále činné. Ubytování jsme si zaři-
zovaly vždy až na místě, aby nám co nejvíce 
vyhovovalo. Hodně nám pomohla doporučení 
v knižním průvodci, ale i rady místních oby-

vatel, kterými opravdu nešetřili. Co se míst-
ních týče, jsou to pohodoví a milí lidé a ex-
otikou jsme pro ně byly spíše my. Dvě bělošky 
v autobuse plném indiánů zkrátka nelze jen 
tak přehlédnout. Mluví se zde hlavně španěl-
sky, ale bohatě stačí naučit se alespoň zák-
ladní dorozumívací fráze. Místní potěší každá 
vaše snaha o domluvu ve španělštině. An-
gličtinu neslyší zrovna moc rádi a ti starší by 
vám stejně nerozuměli. Po prvních 
zkušenostech z hlavního města jsme od-
cestovaly na západní pobřeží k Atlantiku. 
Účelem cesty bylo pozorování velryb, které se 
do těchto končin stahují ve velkém počtu kvůli 
páření. Odtud už odlétáme na GALAPÁGY, 
jejichž návštěvnost je přísně limitována ek-
vádorskou vládou. Celý týden jsme strávily na 
lodi, která nás přepravovala mezi jednotlivými 
ostrovy.  
 Samozřejmě pod bedlivým dohledem 
přiděleného průvodce. Asi nebudu daleko od 
pravdy, když tuto návštěvu přirovnám k cestě 

do pravěku. Jednotlivé ostrovy se vytvořily 
díky podmořské sopečné činnosti a stále se 
objevují nové. Jejich stáří a složení hornin 
odpovídá i specifické zastoupení fauny a flory. 
Každý ostrov je úplně odlišný. Asi nejúchvat-
nější bylo osobní setkání s mořskými leguány, 
ne nadarmo nazývanými ,,mořští draci“, které 
jinde na světě nenajdete. Zvířata zde vůbec 
nejsou plachá, takže je můžete pozorovat 
z bezprostřední blízkosti. Z dalších zástupců 
místní fauny nesmím zapomenout také na 
přítomnost suchozemských leguánů, lávových 
ještěrek nebo početných kolonií hravých la-
chtanů. Díky úspěšné činnosti dobrovolníků 
z Darwinova centra na ostrově Santa Cruz se 
můžeme kochat i pohledem na početnou 
populaci želv obrovských a jejich dalších pod-
druhů, žijících ve volné přírodě. Velkým 
ptačím koloniím dominují hlavně terejové, fre-
gaty, pelikáni, plameňáci a hrdí albatrosi. 
Z bohatého podmořského života jsme při 
šnorchlování mohly pozorovat v hloubce pod 

(Pokračování ze stránky 7) 

(Pokračování na stránce 9) 
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Tajemná místa našeho okolí 
POUTNÍ KOSTEL NAVŠTÍVENÍ PANNY MARIE V HORNÍ POLICI. 

 Mezi místa s tajemnou 
pověstí patří i tento kostel. 
Nachází se mezi Českou Lí-
pou a Žandovem. První zmín-
ka o kostelu pochází z roku 
1291. Legenda, která se váže 
k tomuto místu, se datuje od 
roku 1523. Jednoho dne, za 
silné bouřky a větru, po řece 
Ploučnici připlula do Horní 
Police dřevěná soška Panny 
Marie Milostiplné. Dodnes na 
místě, kde byla vylovena, 
stojí mariánský sloup. (blízko 
mostu)  Soška je veliká asi 
80 centimetrů a stojí ve skle-
něné vitríně uprostřed hlavní-
ho oltáře. Je zajímavé, že je 
to soška znázorňující Panen-
ku Marii v naději očekávání 
narození Ježíše Krista. Na 
sošce to není vidět, protože 
je oblékána do různých šati-

ček, které se střídají. 
 Zázrak, určitě, i když je tu 
jedno docela reálné vysvětle-
ní. V tuto dobu do českých 
zemí proniká luteránské pro-
testantské učení a jeho stou-
penci odmítají mariánské 
uctívání a proto jsou 
z kostelů tyto sošky odstraňo-
vány. Možnost, že tato soška 
byla vhozena do Ploučnice 
v jiném místě a z jiného kos-
tela, je velmi pravděpodobná. 
Ale stejně se okolo sošky 
Panny Marie začínají dít 
zvláštní věci! Celé okolí se 
stává vyznáním protestant-
ské, ale Horní Police zůstává 
katolická. V místní kronice je 
zaznamenáno okolo stošede-
sáti zázraků, které jsou sošce 
připisovány! A nejde o nějaká 

(Pokračování na stránce 10) 

sebou i žraloky nebo mantu obrovskou. Po 
návratu z minulosti jsme odcestovaly do 
východní části země, do oblasti tropického 
deštného pralesa. Pobyt v džungli nám trochu 
znepříjemňovala přítomnost roztodivných 
druhů hmyzu různé velikosti. K vidění byli i 
kajmani a dokonce prý jen 6m dlouhá ana-

konda. Zdejší indiánské etnikum se stále 
snaží udržet starý způsob života, ale bohužel i 
zde je již patrný vliv civilizace. Místní šaman 
nás trochu zasvětil do tajů magie a rituálně 
očistil naše duše od zlých duchů. Z tropů 
naše cesta pokračovala středem země 
směrem k jihu. Rázem jsme se ocitly 
uprostřed vulkanické oblasti. Všude okolo nás 
se k nebi vypínají  zasněžené vrcholky sopek. 
Nejvyšší z nich CHIMBORAZO ční do výšky 
6310 m. Z výšky 4000 m, kde již není sníh, 
jsme si mohly sjet do údolí na horském kole. 
Poté už nám jízda na střeše vlaku nepři-
padala tolik nebezpečná. Čtyři týdny utekly 
jako voda. Mít k dispozici více času, určitě 
bychom navštívily ještě další překrásné země 
Latinské Ameriky. Snad někdy příště. 

Za další cíl našeho putování po světě jsme si 
zvolily kouzelnou Afriku. Tentokrát jsme 
cestovaly ve třech a délka pobytu byla opět 
omezena jen čtyřmi týdny volna. Nejhorší asi 
bylo běhání a zařizování všech potřebných 
víz. Do KAPSKÉHO MĚSTA (hlavní město 
Jihoafrické republiky) jsme letěly přes Paříž a 
Johannesburg. Bohužel nám zpočátku ne-
přálo počasí. Venku bylo pouhých 16°C a 
deštivo, takže byl k naší smůle zakázán 
výstup na Stolovou horu. To nás ale nemohlo 
jen tak odradit od průzkumných cest po okolí. 
Navštívily jsme proslulé botanické zahrady 
Kirstenbosch a vlakem se projely podél po-
břeží až na Mys Dobré naděje, kde se 
nachází obrovské kolonie roztomilých tučňáků 
brýlových. Návštěva vinných oblastí Stellen-
bosch obnášela samozřejmě i ochutnávku 
místních produktů. Mohu vřele doporučit. Po 
týdnu jsme se připojily ke skupině jiných 
cestovatelů a společně vyrazili na sever do 
Namibie. Spali jsme v kempech ve stanech a 
vařili venku na ohni. Z tradičních afrických 
jídel jsme ochutnali obilnou kaši z čiroku , pod 
názvem sadza. Voda je v této zemi vzácná, 
takže na každodenní koupel můžete předem 
zapomenout. K pití máte často k dispozici jen 
odporně zteplalou vodu z rezervní nádrže a 
věřte mi, že i ta vám brzy přijde k chuti. 
Stanovali jsme přímo v poušti Namib, pro 
kterou je charakteristické červené zbarvení 
písku. Pozorovat východ slunce mezi čer-
venými dunami bylo ohromující. Noční ticho 
ruší jen řev hladových šakalů a pokud svůj 
zrak obrátíte k obloze, zjistíte, že skutečně 
snad nikde jinde nezáří hvězdy tak krásně a 
jasně jako na poušti. Určitou oázou pro nás 
byl pobyt v Národní parku  Etosha (čti etoša). 
Je to jedno z nejlepších míst pro pozorování 
slonů, žiraf, zeber, různých druhů antilop, 
pštrosů, lvů a gepardů v jejich přirozeném 
prostředí. V Botswaně jsme navštívili NP Oka-
wango a Chobe (čti čobe). Zde se mimo jiné 
vyskytují také hroši a krokodýli. Své putování 
jsme zakončili v Zimbabwe návštěvou Viktori-
iných vodopádů. Na Afriku už nelze 
zapomenout, ta se opravdu dostane pod kůži. 
A je tam ještě spoustu míst, která by stála za 

návštěvu.“ 
 
„A jaké máte další cestovní plány do bu-
doucna?“ 
„Afrika byla krásná, ale většinu času strávíte 
na dlouhých přejezdech v minibusu. Volný 
pohyb byl možný pouze v kempech. Proto 
bych tentokrát volila raději něco aktivnějšího. 
Možná letos vyhraje pěší přechod třeba 
v Norsku nebo Švédsku. Uvidíme….“ 
 
„Neláká Vás žít v cizině natrvalo?“ 
„Ne, to určitě ne, kořeny mám zde. Cestování 
je krásné a osvobozující, ale vždy se ráda 
vracím domů. Cestování mohu vřele doporu-
čit, jen se nebát. Pokud se bude člověk přiz-
působí své chování zvyklostem navštívené 
země, jistě mu to bohatě oplatí.“ 

 
Děkujeme za velmi krásné a zajímavé 
vyprávění. 

Milena Kramářová, Drahomíra Liptáková  

(Pokračování ze stránky 8) 
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podivná vyprávění. Každý zázrak se v té době 
musel řádně zdokumentovat a byla vyslech-
nuta řada svědků. Jeden ze zázraků je dolo-
žen i důkazem, který je možno spatřit 
v ambitu kostela. Za třicetileté války byl vojáky 
násilím odveden zákupský občan M. Hoser. 
Byl stálým návštěvníkem poutního kostela a 
tak modlitbou prosil Pannu Marii Hornopolic-
kou o pomoc. Modlitba byla vyslyšena, jeho 
stráže usnuli a on utekl. Když se ocitl blízko 
kostela, jeho okovy mu sami spadly ze zápěs-
tí. No a ty okovy můžete v kostele spatřit! Dal-
ší zázraky jsou spojeny s náhlým uzdravením, 
které je také doloženo svědky a řádně zapsá-
no. Zázraky uzdravení však trvají i do dnešní 
doby. Od roku 1990 jsou do kroniky zazname-
nány další dva případy vyléčení, kdy beznaděj 
pacienta v lékařské vyléčení nahrazuje modlit-
ba. Možná, že zde „víra tvá tě uzdraví“ psy-
chicky zafungovala. Víra v mariánskou sym-
boliku je velmi prastará a u nás působí ode-
dávna. Tato místa jsou většinou spojena 
s nějakou svatyní z pohanských dob a tak se 
zde dějí podivné věci. Není tomu jinak i 
v Hornopolickém udolí. Nacházejí se zde pod-
zemní prostory, ze kterých vyzařuje zvláštní 
druh energie. Na jedné pískovcové skále jsou 
vytesány znaky a dokonce dva reliéfy čertů. 
To znamenalo vždy označení  nebezpečného 
místa. Citliví lidé zde vnímají podivnou nevol-
nost a nepříjemné pocity. Dokonce velmi silný 
je i pocit přítomnosti nějaké zvláštní síly, která 
Vás zde sleduje. Děje se to většinou v mís-
tech, kde je „cosi“ ukryto a tímto způsobem 
ochráněno. Celý areál kostela stojí za shléd-
nutí. Jeho silueta se vypíná na malém návrší 
nad celou Horní Policí. Poutní areál se skládá 
z raně barokního trojlodního kostela, oriento-
vaného na východ, s věží nad západním prů-
čelím. Ze tří stran jej obklopuje ambit se sed-

mi kaplemi a třemi vstupními branami. Kostel 
je dílem Gulia a Octavia Broggiů. Jedná se o 
významnou stavbu těchto známých litoměřic-
kých stavitelů. V kostele je původní zařízení 
dochované bez rozsáhlejších změn. Kromě 
hlavního oltáře se zmíněnou soškou Panny 
Marie stojí za zmínku dvoupatrová kruchta s 
varhanami. Po stranách presbytáře jsou v 
patře nad bočními loděmi panské oratoře, 
které jsou přístupné z bočních lodí vřetenový-
mi schodišti. A i přímo zde lze objevit ducha, 
zakletého ve zdi. Stojí tu takzvaná Jakenova 
zeď. Byla součástí hřbitova a po různých sta-
vebních úpravách se ocitá blízko oltáře. Ze 

zdi se prý ozývá nářek a křik. Dokonce ze 
spár někdy vystupuje kouř. Podle pověstí má 
takové úkazy na svědomí Polyxena, manžel-
ka Johanna von Bremera, kdysi pána šachov-
ského panství. Uvedená paní byla velice zlá 
na své poddané a proto dlouho po své smrti 
je odsouzena strašit a platit tím za své skutky. 
Možná, povede-li někdy Vaše cesta tímto 
koutem našeho kraje, nezapomeňte si krásné 
poutní místo prohlédnout a třeba se Vám 
poštěstí uslyšet naříkání Polyxeny, nebo zažít 
dotek prastarého tajemna. 

Drahomíra Liptáková  

(Pokračování ze stránky 9) 

 Mezi  Českou 
Kamenicí a Mlýny se 
nachází Břidličný vrch 
(499 m). Je to protáhlý 
zalesněný hřbet, ležící asi 
1,5 km východně od Horní 
Kamenice mezi údolím 
Pryského potoka a 
Kamenice. Tvoří jej zněl-
cové těleso, jehož 
součástí byl kdysi i 
sousední Pustý zámek. 
Když však říčka Kamenice 
postupně prohlubovala 
své údolí, prorazila v pev-
nějším znělci úzkou skal-
natou soutěsku, která 
dnes skalní útvar Pustého 
zámku odděluje. Skalní 
stěny na severní straně 

Břidličného vrchu jsou celoročně vlhké a v zimě se zde tvoří ledopády o výšce 10 až 
20 metrů s kolmými, někdy i převislými ledovými stupni. Celá stěna má šířku asi 40-50 
metrů. Po celou zimní sezónu se tu provozuje ledové lezení. Místo je vyhlášené a v 
zimní sezóně jsou zde vidět lezci, praktikující tento sport. Po severním svahu kopce 
vede upravená lesní cesta, která se v nejvyšším místě přibližuje ke skalnatému okraji 
soutěsky Kamenice. Z tohoto místa je překrásný  výhled na okolí i na protější  Pustý 
zámek. 
 Těsně u vstupu k ledopádům, za můstkem přes řeku Kamenici si prohlédneme 
kouzelnou kamennou studánku s křišťálovou, vždy ledovou vodičkou, obrostlou ko-
řeny obrovského smrku. Toto místo je velmi uklidňující a pozitivní. 
 

Milena Kramářová, Drahomíra Liptáková  

Typy na zajímavá místa našeho okolí -  BŘIDLIČNÝ VRCH U ČESKÉ KAMENICE 
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Navštívily jsme dílnu p. Jiřího Hotaře, aby-
chom se zeptaly na výrobu hlavní ceny 
prestižního plochodrážního závodu Pardubice 
o „Zlatou přilbu“, která vzniká v Kamenickém 
Šenově. 
„Jak to vlastně všechno začalo?“ 
„Pracoval jsem v Lustrech a tehdy, je to zpět 
sedmnáct let, nebylo tolik práce a už mě to 
tam ani moc nebavilo. Někteří odcházeli pra-
covat jako soukromníci. Já jsem měl ušetřeno 
na auto a tak jsem za připravené peníze přis-
tavěl dílnu. Dopadlo to dobře, ale když si 
vzpomenu na své začátky, nebylo to jed-
noduché. Byli jsme však mladší a měli 
dostatek síly. Jsem vyučen jako kovotlačitel, 
to je můj obor a vždy jsem toužil se 
zdokonalovat, pracovat ve svém zvoleném 
oboru. Největší moje přání bylo mít svou 
dílnu, vyrábět  vlastní věci a to se zcela 
splnilo. P. Jiří Tůma „dělal“ mašiny, vybavili 
jsme dílnu nůžkami, frézou a dalšími potřeb-
nými stroji . Byl to veliký krok do neznáma. 
V Lustrech jsem dal výpověď. Všichni mě v té 
době odrazovali, že nebudu mít práci a po-
dobně.  

Nakonec jsem stál sám ve své zpola zařízené 
dílně, opřel jsem se o jednu z mašin a říkal si 
- tak a teda co dál? Postupem času jsem si 
získal klientelu a dělám sériové, ale hlavně 
speciální věci.“  

„Ano a teď jsme se dostali k té nejspeciál-
nější věci, a tou je zlatá přilba. Je to hlavní 
cena prestižní soutěže o Zlatou přilbu plo-
chodrážního závodu Pardubice. Tradice, 
která v plochodrážním sportu nemá na 
světě obdoby.“  

„Je udělaná z pravého stříbra, které se pozla-
cuje. Práce šla zpočátku těžce,protože plech 
byl silný 2a půl milimetrů, je to pravé stříbro a 
velmi těžké. Musel jsem mašinu obložit novi-
nami, kudlou zarovnávat, všude, kde lítaly 
stříbrné špony, dávat pozor a zbytky samoz-
řejmě pečlivě uschovat. Nikdy jsem neměl 
zkušenost se stříbrem, kdyby se to náhodou 
protrhlo, byla by to veliká škoda. Pracoval 
jsem opatrně a pečlivě a srdce mi při práci 
bouchalo jako zvon. Stejně  jsem nakonec na 
svůj nejvhodnější způsob práce přišel.“ 

Protože jsme obě neznalé této techniky, pan 
Jiří Hotař byl tak laskavý, že mašinu spustil a 
postup práce nám předvedl. Rozměr přilby je 
univerzální a v podstatě forma vypadá jako 
klobouk.  

„Přilbu původně vyráběl dědeček p. Lejhance 
a pak i jeho otec. Je to celkem 81 let, co zlat-
nická rodina Lejhanců vyrobila první přilbu. P. 
Lejhanec mne oslovil a  přilbu dělám na 

každý rok, protože to není putovní, ale stálá 
cena pro vítěze. Udělám základ, ten se 
vyleští, pozlatí, udělají se okolo všechny oz-
doby, a vyryje se datum. První přilbu, kterou 
jsem udělal, vyhrál závodník ze Švédska, 
Hans N. Andersen.“  

Za socialismu přilba nebyla stříbrná, tvořila ji 
slitina mědi a zinku. Porevoluční přilba je opět 
z masivního stříbra a je pozlacená. Na výrobu 
je použito 2250 gramů stříbra a 3 gramy zlata. 
Vnitřní výstelka je z rukavičkářské kůže. 
Přilba je zdobena i českými granáty, které 
byly vybroušeny do tvaru slz, jako vzpomínka 
na tragicky zemřelé závodníky. Přilba 
minulého roku je kopií přilby první – z roku 
1929. Celkem se na výrobě přilby podílí pět 
řemeslníků různých profesí. Cena se od-
haduje velmi obtížně, ale po odhadu, který 
nechal udělat jeden z vítězů, činí okolo 
600.000 tisíc korun! Přilby měly postupem 
času i různé tvary. Dokonce v roce 1949 se 
obrázek přilby objevil i na československé 
poštovní známce. 

„Je to vlastně vrchol mé kariéry, vidět svou 
práci v televizi. Měl jsem se účastnit  cere-
moniálu předání přilby osobně, bohužel 
množství práce to nedovolilo. Musí to být 
krásný zážitek, vidět předání přilby, vítěz, 
který je zabahněný, ušpiněný po náročném 
závodě, zapomene svléknout rukavice, které 
jsou od písku, přilbu „bafne“ a většinou ji i 

poškrábe. Takže se přilba i potom přeleští, 
vloží do vypolštářkované krabice a pak se 
předá vítězi nastálo. Jediné, co je škoda, že 
nikdy v poslední době nevyhrál český závod-
ník. Pamatuji úspěchy naší ploché dráhy.   

Dále vyrábím mosazné poháry a monstrance, 
které se pozlacují. Jsou to repliky podle done-
sených výkresů, musím precizně udělat 
formy, tak jak si zákazník přeje. Pracuji i pro 
Lustry, mám tu odlitky svítidel, tzv. 
„holanďáků“. Zajímavá zakázka se naskytla 
od firmy Monstranz z Turnova. Jednalo se o 
opravy věžiček na střeše Liberecké radnice. 
Původní zdobené věžičky jsou uloženy 
v depozitáři města Liberce a repliky, které 

jsem postupně v dílně vyráběl, se na střechu 
radnice vracely už nové. Musel jsem opět 
podle výkresů vyrobit formy a postupně vyto-
čit jednotlivé kusy. Repliky jsou vyrobené 
z mědi. Začínal jsem s deseti formami. Nyní 
jich mám 1.600 a dokonce jsem musel přis-
tavět malý sklad. Dělám i zvonečky, svícny, 
repliky částí starých automobilových 
veteránů, ty přijdou do chromu, udělám kon-
covky lustrů, garniží, misky na starožitné váhy 
a opravuji starožitné věci. Vyrábím také pa-
trony do starých zbraní. Zbraň, která tu je, se 
používala v boji Severu proti Jihu. Je to amer-
ická puška. Zákazníci chtějí vyrobit náboje, 
protože to skoro jinak nejde než kovotlačitel-
sky, tak mám další zajímavou práci. Odbyt jde 
po celé republice a i za hranice, například do 
Německa. 

Velmi mě má práce naplňuje, to člověk ani 
necítí únavu. Baví mě udělat kus, který ještě 
nikdo nezkusil vyrobit. Velmi mě mrzí, že 
syna neláká pokračovat v mé práci, všichni 
řemeslníci okolo již za chvíli odejdou do 
důchodu a nikdo tu v našich oborech ne-
zůstane,“ povzdechl si p. Hotař. 

Když se rozhlížíme po dílně, cítíme tu um a 
lásku k řemeslu. Majetnicky se tu prochází 
veliký černobílý kocour Angor, který se svým 
pánem v dílně tráví jeho nabité pracovní dny. 
Z dřívější doby kocourovi chybí přední nožka, 
ale v pánově náruči se to nepozná. 

Je stále na co se dívat, co prohlížet, no nech-
ceme zdržovat v práci a loučíme se s přáním 
klasickým – plno práce, plno zakázek a plno 
spokojených zákazníků, kteří umění 
řemeslníků z Kamenického Šenova budou 
šířit a doporučovat dál. 

 

 Milena Kramářová, Drahomíra Liptáková  

Tvořitelé krásných věcí  - KOVOTLAČITELSTVÍ: JIŘÍ HOTAŘ 
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Fotodokumentace letošní sněhové nadílky, hromad sněhu a staveb z něho. autor Ing. Pavlína Prokopová 

Láska ke zvířatům 
CHOVNÁ STANICE CHERSON PANÍ KAMILA ZUZAŇÁKOVÁ 

Kamenický Šenov včera a dnes… 

Jsme ve střední části Kamenického Šenova. 
„Jak začala Vaše láska k pejskům?“ 
„Vlastně od rodičů, vždy byl doma pes, boxer 
a čuvač, vyrůstala jsem s nimi odmalička, 
stejně tak i moje děti. Nikdy jsem nebyla bez 
psa. A společné soužití se pak stalo i celoži-
votním koníčkem. Podědil to i bratr, má Bern-
ského salašnického psa. 

Já mám chov Jihoruského ovčáka. Nejsem 
pro žádné velkochovy, to v žádném případě, 
když se zde narodí štěně, chová se doma, 
aby se socializovalo, trvalá veterinární péče, 
starání se a výchova.“ 
„Jaké rasy chováte, jihorus je přece speci-
fické plemeno, skoro neznámé a zřejmě 
určeno pro superchovatele.“ 

„Jihorus je určený pro lidi, kteří chtějí dobrého 
hlídacího psa, on musí mít pevnou ruku a je 
to skutečně bezkonkurenční hlídač. Z ruských 
plemen je Kavkazský a Jihoruský ovčák nej-
lepší plemeno. 
„Jak jste získala prvního psa této rasy?“ 
„Prvního jihorusa přivezl pan Blažek 

(Pokračování na stránce 13) 

Dům č. p. 230 v ulici 9. května – prodejna textilu, ovoce a zeleniny a 
dnes Minimarket     Ing. Pavlína Prokopová 
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z Polevska. Byl to první chovný pár, od něho 
jsem měla štěně a sami jsme potom importo-
vali z Ruska dalšího psa. Jinak u mě již vy-
růstá nejméně desátá generace tohoto pleme-
ne. Poprvé  sem byli přivezeni v roce 1981. 
Pan Blažek dále v chovu nepokračoval a 
mám tedy jediný chov v okolí. Také jsme při-
vezli první verzi  šedobílého jihorusa. Do té 
doby tu byl jenom chov bílých psů. Chov se 
rozšiřuje, je to již třicet let a jsem nyní porad-
ce chovu pro Jihoruského ovčáka 
v Severočeském kraji. Je to super ostré ple-
meno a v Rusku se používalo ke hlídání stád . 
Jsou velmi odolní v zimním počasí, spí na 
sněhu a jsou otužilí. Pak se udělala selekce a 
dnes jsou více hlídacími psy, používají se u 
strážní služby a je to služební plemeno. Špat-
nou pověst, která je někdy předcházela, tu 
získali mezi lidmi. Majitel psa nezvládl a po-
tom dochází k tragédiím. Ale pokud se 
k tomuto psu přistupuje s důsledností, pak je 
pes v pořádku. Jednou stačí povolit a pes 
toho zneužije. Pes musí vědět, že je nad ním 
ještě silnější osobnost, než je on sám. To je 
základ výchovy. Jakmile pes pozná měkkou 
ruku, je zle. Moje jihorusačka Irina, je bez-
vadná povaha, ale i ta to jednou za rok vždy 
zkusí. Nechce poslechnout a teď je to kdo 
z koho. Musí poslechnout, jinak je veliký 
malér. Stává se to, chovatel se psem několik 
let v pohodě vychází a pak se může stát bě-
hem měsíce nezvladatelným. Potom se  pes 
ocitne zde a musí se srovnat. Taková 
převýchova. Pozná silné vedení a je 

v pohodě. Hodně se těchto psů využívá i 
k hlídání objektů. Jsou třeba v Novém Boru 
jako hlídači právě jednoho velikého objektu. 
Majitele tam několikrát vykradli. Po pořízení 
tohoto plemena má dokonalou ochranu a klid.  
Jedno mé štěně šlo i do ciziny. Psi, kteří vy-
cházejí z mého chovu, mají i jméno mé 
stanice. Jsou papírově vedení a mám tu nyní 
štěně, které se jmenuje Monty. Chovnou 
stanici schvaluje Brusel a to už musí být na 
všechny plemena, co vychovám. Nikdo jiný na 
náš název nemá nárok. Jméno jsme vybrali 
podle města na Ukrajině.“ 

„Máte také nějakou špatnou zkušenost 
s převýchovou?“ 
„Ne, to ne. Musí se pes zvládnout, měla jsem 
zde labradora, bernského salašnického, no 
není to dobrý pocit, je to veliký dospělý pes, 
nevím co zažil, ale jde to, i když se někdy kle-
pu více než ten pes. Není to legrace, měla 
jsem i psa, který pokousal celou rodinu, psa 
ale utratit nechtěli, byl zde na převýchovu tři 
měsíce. Je to stále o přístupu chovatelů. Člo-
věk bez nějakého tvrdého přístupu musí si 
psa nechat vychovat. Kdykoliv si někdo bere 
štěně z naší chovatelské stanice, tak poradím 
s výchovou i jak a čím krmit, kdy odčervovat a 
vlastně ta štěňata stále sleduji a s majiteli 
jsme v trvalém kontaktu. Používám kanadské 
suché krmení, ale dávám psům i kuřecí maso 
a rýži. Mé poradenství tkví i v tom, že již svá 
štěňata znám a poznám jejich povahu. Pokud 
zájemce vyžaduje klidného psa, nebo aktivní 
povahy, mohu vyhovět. Jezdím i k porodům. 
No vyžaduje to plno času. 
V současné době zde nemám moc psů, ně-
které již mají u sebe mé děti. Mám jihorusač-
ku Irinu, zlatého retrívra Carmen, čokoládo-
vou labradorku a na dožití bernského salaš-
nického- fenu Artemis. Jména se určují podle 
abecedy, dle vrhu, to je v papírech. Služby 
mého poradenství využívají také lidé, kteří si 
chtějí pořídit nějaké plemeno a neví jaké. 
Popíši své podmínky k chovu a já poradím 
nejvhodnější plemeno. K dětem je třeba 
vhodný labrador, berňák, zlatý retrívr, to je 
nejlepší společník. 
Jihoruský ovčák je pro chovatele, který má 
vhodné podmínky, což znamená – pes musí 
být venku a potřebuje prostor. Je to úžasně 
temperamentní pes vyžadující hodně pohybu. 
Péče o srst je také náročná. Může se řešit 
stříháním, vyčesáváním. Je potřeba se o 
jejich srst starat, hlavně když se jede na 
výstavu. Trofejí a metálů z výstav mám 
mnoho, z mezinárodních výstav, z národních 
výstav, Cacib, CAC. Teď už nejezdím, snad 
jen jako divák. 
 V současné době se sem vozí mnoho Jiho-
ruských ovčáků z Polska, nejsou moc dobré 
tyto polské typy, exteriérem už to není ten 
typický „medvěď“ jak by měl být. I chov těchto 
nádherných přírodních psů se dá pokazit.“ 

„Jaké máte  zkušenosti s jinými  plemeny 
v chovu?“ 
„ Mám zlaté retrívry a labradory. Nechávala 
jsem i štěňata pro postižené děti jako sponzor 
na výcvik. Byla to taková dohoda. Je to pěkné 
a potěší to i duši. Baví mě jejich chov. Zde je 
to spíše o hraní. Jsou to neuvěřitelně inteli-
gentní a učenliví psi. Mám i štěňata schi-tzu , 
máma je Borovice von něco a táta má také 
rodokmen bůhvíjaký. To jsou snad nejkrásně-
jší štěňátka, vypadají jako sovičky, po něko-
lika týdnech mají velikánské oči do půl hlavy. 
Všechna štěňata jsou krásná, ale každému 
říkám, že štěňátka schi-tzu jsou nejkrásnější. 
S mými velkými psy se snáší naprosto 
v pohodě, nikdy ti velcí neublíží malým psům. 
Pro jihorusa je pod úroveň poprat se s psem, 
který je menší než on sám. Neexistuje žádný 
konflikt, když se sejdeme s mými dětmi, kdy 
každý má svého psa, je nás dohromady 
požehnaně, nestane se nic, není žádná ri-
valita, možná je to tím, že psům se věnujeme 

od štěněte, vědí co mohou a podle toho se 
dovedou chovat. Je to prostě jedna veliká 
smečka. Také jsem měla neapolského 
mastina, úžasný v povaze, ale trochu chou-
lostivý. Argo pocházel ze Slovenska od jed-
noho z nejlepších chovatelů těchto psů. Měli 
jsme ho 4 roky, vyhrával kdejakou přehlídku. 
Černý se žíháním. Bohužel byl neskutečně 
pažravý a měl potíže se žaludkem.“ 
„Ještě u Vás bydlí i kůň?“ 
„Mám jednoho koníka. Je to Altajský kůň, 
v naší republice je jich tuším deset . Je také 
přivezený z Ruska. Věnuje se mu dcera, jez-
dili spolu i na závody. Máme i kocoura, 
jmenuje se „Skřet“. 
„A co říci na závěr?“ 
Z celého povídání je cítit veliká láska ke zvířa-
tům. I příběhy, které p. Zuzaňáková prožívá 
s chovateli a jejich psími miláčky, jsou neuvěř-
itelné. Ale opět –vše je o výchově psa, o 
vztahu k psům a  nekonečně mnoho chvil 
strávených ve společnosti nejlepšího přítele 
člověka. 
 

Milena Kramářová, Drahomíra Liptáková  
 

Foto archiv paní Zuzaňákové 

(Pokračování ze stránky 12) 

ZPRÁVA O ČINNOSTI INFORMAČNÍHO CENTRA ZA ROK 2009 

Základní údaje: 
Webová adresa:www.kamenicky-senov.cz 
E- mail: ic.prachen@seznam.cz 
Pracovní obsazenost:  Břetislav Chlup, Věra 
Pavlasová – osoba zodpovědná za provoz   
Davy Delafonteyne, Šárka Špačková- pracov-
ník IC ,Karla Koháková – toaletářka 
Otevírací doba:            
V. – IX.    po – ne   10: 00  – 12: 00 ,  12: 30  - 
18: 00 

X. – IV.    st – ne    10: 00 –  12: 00 ,  12: 30  – 
18: 00  
Jazyková vybavenost:   Anglický jazyk 
Od 1. 7. 2009 jsme plátci DPH. 
Spolupráce IC: 
• Město Kamenický Šenov je členem obcí 

Novoborsko (www.novoborsko.cz) 
• IC je členem Sdružení Českolipska 

(www.ceskolipsko.info.cz) a její marketin-

gové skupiny, 
• jež je založena na spolupráci  IC 

z mikroregionů Novoborsko, Hradecko - 
Chrástavsko,  

• Máchův kraj, Peklo a Podještědí 
Předmět činnosti: 
• Prezentace města na veletrzích, setká-

ních, sjezdech, výstavách, konferencích, 
(Pokračování na stránce 14) 

http://www.kamenicky-senov.cz
mailto:ic.prachen@seznam.cz
http://www.novoborsko.cz)
http://www.ceskolipsko.info.cz)
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či workshopech. 
• Získávání a vedení souborů dat potřeb-

ných pro plánování turistického rozvoje 
obce a zpracování propagačních materiá-
lů. 

• Vedení databáze veřejných a podnikatel-
ských subjektů v oblasti cestovního ruchu, 
především ubytovacích a stravovacích 
kapacit včetně provádění pravidelné aktu-
alizace dat. 

• Spolupráce na přípravě a organizaci infor-
mačních, propagačních, turistických ak-
cích. 

• Aktualizace informací na webových strán-
kách města – v sekci Turistický ruch a 
Kalendář akcí. 

Poskytované služby: 
• Poskytování informačního servisu – zdar-

ma informujeme o přírodních zajímavos-
tech, památkách, turistických trasách a 
cyklotrasách ve městě a jeho okolí. 
(Lužické hory, Liberecký kraj, Euroregion 
Nisa, Sdružení Českolipsko a Svazu obcí 
Novoborsko). 

• Prodej turistického sortimentu – mapy, 
cyklomapy, pohlednice, turistické známky, 

cykloznámky, mapové průvodce, DVD, 
štítky na hole… 

• Prodej suvenýrů, drobných upomínkových 
předmětů. 

• Příprava a tvorba propagačních materiálů 
sloužících k podávání informací o městě a 
turistické oblasti Libereckého kraje, Sdru-
žení Českolipsko a Novoborsko – posky-
tovaných zdarma. 

• Zprostředkování a podávání informací o 
ubytování, stravování, kulturním a spor-
tovním vyžití ve městě a jeho okolí, o ex-
kurzích do sklářských dílen a hutí, o do-
pravním spojení, rady a tipy na dovole-
nou. 

• IC je zapojeno do hry „Vandrování po Tol-
štejnském panství“, je platným mýtem, 
kde je možné získat razítko do Vandrovní-
ho pasu. 

Tržby IC v roce 2009: 
IC nabízí kromě suvenýrů, sortiment cukrovi-
nek a nápojů. Snažíme se, aby nabídka suve-
nýrů a propagačních materiálů byla aktuální a 
vždy souvisela s danou lokalitou. 
Tržba za parkovné:   205 870 Kč 
Tržba za suvenýry:    109 647 Kč 
Tržba za cukrovinky:  73 063 Kč 

Tržba za kávu:              9 790 Kč 
Tržba za toalety:           8 425 Kč 
Tržba celkem:           407 555Kč 
Návštěvnost IC v roce 2009 

Šárka Špačková 

(Pokračování ze stránky 13) 

PARTNERSKÝ SPOLEK V RHEINBACHU ZMĚNIL PŘEDSEDU 

VÝROČNÍ ZPRÁVA MĚSTSKÉ 
KNIHOVNY KAMENICKÝ 

ŠENOV ZA ROK 2009 
 Stav knižního fondu činí 19.467 knih, 
z toho13.616 beletrie a 5.851 knih naučných. 
 Nakoupilo se 657 nových knih. Na nákup 
nových knih Městský úřad poskytl částku 
120.000Kč. 
 Městská knihovna má letos registro-
vaných 357 čtenářů. Toto číslo je v počtu sku-
tečných čtenářů  vyšší. V knihovně čtenáři 
hojně využívají „rodinné průkazky“, kdy jednu 
průkazku používá celá rodina.  
 Knihovnu navštívilo celkem 7.279 
uživatelů. 
 Vypůjčilo se celkem 11.096 knih. 
Z toho: 
 Naučná literatura – 1.532 knih 
 Beletrie pro dospělé – 7.776 knih 
 Dětská naučná – 697 knih 
 Beletrie pro mládež -1.091 knih 
 

 Knihovna také vyřizuje Meziknihovní 
výpůjční službu. Tuto službu využilo 7 čte-
nářů. Požadavků, vznesených na naší knihov-
nu bylo na osm titulů. především ze 
sklářského fondu.Je hojně využívaná také 
žádanková služba přímo v knihovně. 
Městská knihovna pořádá výstavy obrazů, 
burzy knih, výtvarné dílny, Týden knihoven, 
besedy pro čtenáře, pro mateřinky a ZŠ. Naši 
knihovnu navštívila exkurze knihovníků regio-
nu Nisa, konala se velmi pěkná a úspěšná 
výstava „Sladká vášeň“ (obaly na cukříky 
z celého světa), proběhlo červnové tradiční 
pasování prvňáčků na Rytíře krásného slova, 
knihovna propaguje své akce v Českolipském 
deníku i v našich Šenovských listech. 
V měsíci dubnu byl zprovozněn plně automa-
tizovaný výpůjční protokol. Ne všichni čtenáři 
tento systém přijali s povděkem. Systém si 
totiž pečlivě hlídá výpůjční dobu, která je 
v naší knihovně nastavena na šest týdnů. 
Proto letos ubylo i absenčních knih, kdy si 
čtenář volí půjčovat menší množství knih než 
dříve, aby je v dané lhůtě stačil přečíst a 

vrátit. 
A také se konala naše „Noc s Andersenem“, 
v pořadí již pátá! 
Knihovna informuje pravidelně své čtenáře o 
přehledu nových knih v Šenovských listech. 
On-line katalog si již čtenáři mohou prolistovat 
na webu knihovny a města. Taktéž i fotografi-
ckou dokumentaci jednotlivých kulturních akcí  
Městské knihovny. 
Hodně je využíván internet, který je v kni-
hovně čtenářům k dispozici na pěti stanicích. 
Samozřejmě i náš  pěkný dětský koutek je ve 
výpůjčních hodinách knihovny zaplněn čtoucí-
mi nebo hrajícími si dětmi. 

Knihovník – Drahomíra Liptáková  

Zprávy z knihovny 

leden   
195 

únor 

březen 

duben 458 

květen 1.656 

červen 2.660 

červenec 5.397 

srpen 6.660 

září 3.052 

říjen 546 

listopad 220 

prosinec 52 

V úterý 19. ledna se s předsednictvím partnerského spolku v letech 
2002-2010 rozloučil ze zdravotních důvodů Helfried Glössner. Byl zak-
ladatelem partnerství mezi městy a školami a v mezinárodní spolupráci 
se angažoval již od roku 1993. Novým předsedou byl zvolen Winfried 
Kern, který je také v úzkém kontaktu s naším městem. Cílem nového 
předsedy je péče o dosavadní kontakty a udržení výborné spolupráce 
měst, škol, spolků a občanů. Projekty s parnerským městem Rhein-
bach provází intenzivně život obou měst. Jsou pořádány společné 
výstavy, festivaly, výměnné pobyty žáků základní a střední umělecko-
průmyslové školy sklářské. Dobročinné burzy stojí na základech 

vzájemné podpory a pravidelné návštěvy občanů měst nebyly od roku 
2002 přerušeny. U tohoto důležitého bodu partnerského života nemohli 
chybět ani zástupci města Kamenický Šenov, kteří předali dárky a po-
děkování: předseda partnerského spolku z Kamenického Šenova a 
zastupitel Zbyněk Jech, bývalý starosta a zastupitel Mgr. Ota Raiter s 
manželkou Hedvikou, Pavel Čech, František Kučera, Josef Petrus a 
Kateřina Ditterová (členové spolku). Děkujeme odstupujícímu předse-
dovi Helfriedu Glössnerovi, od roku 2006 čestnému občanu 
Kamenického Šenova za jeho neúnavnou podporu a organizaci všech 

(Pokračování na stránce 15) 
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SENIOŘI V KLUBU  ŽIJÍ I V NOVÉM 
ROCE 2010 SPOLEČENSKY 

 
 Podle hesla, kdo chce slavit, důvod si najde. Valentýn nám nic 
neříká, ale Masopust, to je jiná. Rádi tančíme, hudbu zveme každý 
měsíc, tak zbývalo jen jaký ráz dát masopustní merendě. Paní Valinka 
Starovičová vymyslela, že bychom všichni měli nasadit rozmanité klo-
bouky a tak každý být originál při jednom stylu. Nebude to moc stát a 
může to pobavit. Nápad se ujal. 
 2. února se Klub zaplnil nádhernými klobouky. Někdo překvapil 
fantastickou kreací, někdo jak umí klobouk nosit a jiný tím, že i trochu 
ulítl. Bylo tedy veselo, bylo i co zakousnout a co připít. Předseda spojil 
příjemné s užitečným a zařadil oslavu třech narozenin a jednoho 
svátku našich členů. Inka Kramperová se se svou skupinou zajistila 
bohatou výzdobu, jíž přispěla k masopustní atmosféře. Řekla bych, že 
se vše odehrálo ve velkém stylu díky organizátorům i účastníkům. 
Všichni jsme si společenské odpoledne dokonale užili. A co dál?  
Připravujeme Valnou hromadu s výročním hodnocením činnosti a vol-
bou nového výboru. Budeme, tak jako v celém světě, slavit Mez-
inárodní den žen. A přijde březen, jaro, sluníčko přinese světlo a teplo. 

Na to se moc a moc těší každý z nás. 
Vlasta Kafková 

Mluvčí KD v Kam. Šenově  

 Již mnoho let uplynulo od časů, kdy naše 
město bylo spojeno se svým okolím prostřed-
nictvím pravidelného železničního spojení. 
Bylo to naposled v roce 1979, kdy se na tzv. 
dolním nádraží Kamenického Šenova defini-
tivně zavřely dveře posledního pravidelného 
osobního vlaku Československých státních 
drah, směřujícího do České Kamenice a pak 
dál s možností pokračovat kamkoliv po ne-
konečných ocelových pásech. 

 Naše lokálka spolu s nádražím 
v Kamenickém Šenově byla vybudována 
soukromou společností koncem 19. století, 
konkrétně již v roce 1886 a za tu dobu prošla 
obdobím rozkvětu i úpadku. Její rozmach je 
spojen hlavně se sklářskou výrobou ve městě 
a je známo, že trať byla ve směru od České 
Kamenice postupně protažena dál, až do 
České Lípy. Na trati byla hojně provozována 
jak osobní, tak i nákladní doprava. Na nádraží 

bývalo někdy pěkně rušno, přednosta stanice 
si neodpočinul, zejména tehdy, když se zde 
křižovaly vlaky, nebo když se běžný provoz 
setkal s posunem vagónů na bývalou vlečku. 
S postupem času však docházelo vlivem více 
okolností k postupnému omezování přepravy, 
nejprve osobní a nakonec i nákladní. Inves-
tice do obnovy infrastruktury byly programově 
potlačovány a poslední nákladní vlak tak odjel 

(Pokračování na stránce 16) 

Šenovští předávají dar koláž s fotografiemi 16 leté spolupráce spo-
lupráce, zleva: František Kučera, Josef Petrus, Kateřina Ditterová, 
Zbyněk Jech a Helfried Glössner 

Helfried se skleněnou slzou, osobním darem bývalého starosty Oty Rait-
era (zcela vlevo), dále, nový předseda rheinbašského spolku Winfried 
Kern, Helfried Glössner, Kateřina Ditterová, starosta města Rhienbach 
Stefan Raetz a předseda kamenickošenovského partnerského spolku 
Zbyněk Jech 

Odstupující předseda 
rheinbašského spolku 
Helfried Glössner se 
svou manželkou Wal-
traud 
 

autor fotografií: Pavel 
Čech 

akcí a blahopřejeme mu k jeho čestné funkci. Panu Winfriedu Kernovi 
přejeme hodně úspěchu a těšíme se na spolupráci. V únoru a začát-
kem března probíhá výměnný pobyt studentů Berufskoleg Rheinbach 
na SUPŠS. Na květen je plánována další dobročinná burza, při 
příležitosti oslav stého výročí brusičského oddělení koncem května 
se připravuje ohlédnutí za spoluprací obou sklářských škol a 3.-6. 
června 2010 přijedou zástupci občanů Rheinbachu na návštěvu 
našeho města. 
 

Kateřina Ditterová 

(Pokračování ze stránky 14) 

MUZEJNÍ LOKÁLKA OŽIJE 
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z Kamenického Šenova v roce 1991.  
Začátkem 90. let 20. století lokálka úplně 
osiřela a všichni, kdo jí měli rádi a byli na ní 
zvyklí, propadli nostalgickému smutku, pro-
tože přeci jenom - železnice byla vždy symbo-
lem pokroku, vytvářela spojení mezi regiony a 
lidmi a to platí dosud. Navíc přibývá její eko-
logický a společensko-historický rozměr. 
Dnes těžko můžeme spekulovat, co všechno 
stálo za útlumem všedního provozu, faktorů 

bylo jistě víc, ale jedno je jisté: Pravidelný pro-
voz na lokálce v Šenově chybí a lidé jsou od-
kázáni na autobusy a individuální dopravu. 
Ve druhé polovině 90. let se objevily první 
snahy dění na lokálce oživit. Místní nadšenci 
si trať od tehdejších ČD pronajali a zor-
ganizovali občasné, nepravidelné jízdy his-
torického motorového vozu po opuštěné trati. 
Byly brigádnicky částečně opraveny ty části 
koleje, které se nacházely v nejvíce poškoz-
eném stavu a některé tehdy vyměněné 
pražce dokonce dodnes nesou plechové viz-
itky se jmény jejich dárců. Rovněž nádražní 
budova byla uzpůsobena představám tehde-
jšího provozovatele a bylo v ní zřízeno im-
provizované muzeum. Deset let tak pokračo-
val příležitostný provoz v nezměněné podobě 
a do Kamenického Šenova se v té době 
podívala dokonce i parní lokomotiva.  
 Upřímné snahy nadšenců, kteří si trať 
pronajali, však z dlouhodobého hlediska 
nemohly stačit na narůstající problémy, které 
provoz na lokálce generoval a to je především 
pokračující degradace kolejového svršku i 
spodku, nevyhovující stav silničních přejezdů i 
stále víc chátrající nádražní budova. A tak po 
období částečného oživení následoval opě-
tovný propad, protože starostí přibývalo a 
práce bylo potřeba neustále víc. Nadšení a 
brigádnická činnost samy o sobě nestačily. 
Byla to doba spontánního entuziasmu, ale i 
naivity, protože takto to nemohlo vydržet do 
nekonečna. 
 V roce 2007 se Správa železniční do-
pravní cesty, s. o., (která majetek mezitím 
převzala od ČD, a. s.) rozhodla trať prodat a 
tím se zbavit zodpovědnosti a všech povin-
ností v souvislosti s její provozuschopností. 
Podmínkou byla mimo jiné finanční stabilita 
ucházejícího se subjektu, hlavně schopnost 
uhradit stanovenou částku. Naštěstí se našel 
uchazeč v podobě Klubu železničních 
cestovatelů (KŽC) a jeho dceřiných společ-
ností s r. o., který tuto podmínku splňoval a 
proto se po dlouhých desítkách let trať vrátila 
do soukromých rukou. 
 A toto je již současnost dnešní muzejní 

dráhy, sklářské lokálky Česká Kamenice – 
Kamenický Šenov. Před novým majitelem 
stojí obrovský úkol překlenout všechny obtíže, 
které se kolem lokálky za poslední desetiletí 
nahromadily. To určitě nepůjde bez širší vize, 
bez opravdu koncepčních plánů, jak by měl 
do budoucna stav nemovitosti, trati a jejích 
náležitostí i provozu na ní vypadat. Samozře-
jmě - a to především – bude třeba zajistit od-
povídající finanční prostředky. Řada problémů 
totiž v mezidobí přerostla do opravdu ne-
příjemných rozměrů. Například nádražní bu-
dova se stala opakovaně objektem nájezdu 
vandalů, kteří z ní odnášeli téměř všechno, 
zejména stavební materiál, takže se nyní 
nachází v havarijním stavu. Navíc podle spe-
cializovaného průzkumu bylo zjištěno, že až 
na výjimky všechny dřevěné prvky, trámy, 
krovy jsou napadeny dřevokaznou houbou. 
Proto pokud má být budova zachráněna 
v podobě, v jaké přes 100 let sloužila veře-
jnosti, bude nutné vynaložit velkou investici 
v řádu desítek miliónů Kč na její záchranu. S 
tímto závazkem je nový majitel dráhy smířen 
a intenzivně připravuje podmínky, za jakých 
se rekonstrukce uskuteční, a příslušnou 
stavebně-technickou dokumentaci k projektu. 
Je jasné, že bez spolufinancování 
z evropských fondů to nepůjde. 
 Představy Klubu železničních cestovatelů 
spočívají v tom, že bude obnovena muzejní 
dráha Česká Kamenice – Kamenický Šenov 
v parametrech, které umožní její dlouholeté a 
perspektivní provozování coby součásti 
oživení zdejšího kraje o nové turistické 
atrakce. Měla by sem nalákat nové lidi, kteří 
ocení zdejší historii i současnost, kulturu, 
techniku i krásy zdejší krajiny. Otevřená je i 
možnost protáhnout trať až do horní části 
obce k Varhanům. Každopádně by měla opě-
tovně vzniknout linie Česká Kamenice – 
Česká Lípa, která by turistům nabídla absol-
vovat část jízdy na kole a část vlakem 
s přestupem v Kamenickém Šenově. Cyk-
lostezka v tělese bývalé dráhy ve směru od 
České Lípy je již budována.  
 Plány se teď soustřeďují na dva hlavní 
body: záchrana staniční budovy a jejího bez-
prostředního okolí a revitalizace trati. Jelikož 
se jedná o velmi náročnou koncepci 
s dlouhodobějším dopadem, nebylo například 
v loňské sezóně možné okamžitě zabezpečit 
návrat provozu historických souprav, tak, jak 
tomu bylo zvykem v minulých letech, protože 
se změnou majitele bylo třeba přednostně 
řešit některé problémy zejména úředního 
charakteru, které jak známo někdy bývají 
velmi náročné. Rozhodně v loňské sezóně 
nepomohl ani pokračující vandalismus na 
součástech kolejového svršku ve stanici i po 
celé délce trati. Železniční nadšence (a nejen 

místní) nepotěšilo ani to, že právě v době, kdy 
zde konečně začalo svítat na lepší časy, se 
majitel zdejší vlečky rozhodl vytrhat své koleje 
a to mimo jiné i na nádraží, aby tak řešil svojí 
složitou finanční situaci. Přitom bohužel došlo 
k poškození nástupišť, kolejových přechodů i 
okolních prostranství a demoliční firma se 
dodnes nechce znát ke svým povinnostem při 
uvedení pozemků po bývalé vlečce do při-
jatelného stavu. Nicméně všechny tyto 
překážky, hlavně ty administrativní, by se 
měly již v brzké době vyřešit a v letošní 
sezóně, pokud nenastanou nepředvídatelné 
okolnosti, se konečně historické vláčky do 
Šenova opět rozjedou.  
 Majitel a provozovatel trati nicméně jako 
svojí prioritu vidí stav za několik let, kdy by 
měla být zrekonstruována budova na kulturně 
– vzdělávací centrum a současně muzeum 
„sklářské lokálky“. Samozřejmě také trať a její 
náležitosti musí být postupně uvedeny do od-
povídajícího stavu tak, aby umožnily dlou-
hodobou perspektivu provozuschopnosti. Mo-
mentálně probíhá pravidelná sezónní brigád-
nická údržba trati tak, aby nedocházelo 
k jejímu dalšímu znehodnocování. K tomu 
v loňské sezóně přispívali i mnozí místní ob-
čané, za což jim patří od majitele a provo-
zovatele dráhy vřelé poděkování. I letos se 
budou ve zhruba 2-4 týdenních intervalech 
brigády opakovat a místní občané, kterým 
není osud lokálky lhostejný, jsou opět srdečně 
zváni. 

 Naše lokálka by se tak měla stát 
oblíbeným a vyhledávaným centrem lidí, které 
zajímá historie i současnost města i dění ne-
jen v souvislosti s železnicí a sklářstvím. Také 
centrem turistiky a s tím souvisejících aktivit, 
např. ubytovávání apod. V budově by se mělo 
nacházet jednak muzeum schraňující 
železniční artefakty místního původu a jednak 
materiály týkající se sklářského fenoménu 
zdejšího kraje. To vše v přednáškových a 
promítacích sálech, výstavních síních.  
 Ve zdejších prostorách bude možné 
pořádat kulturně-společenské a osvětové 
akce, které napomohou stmelovat místní lidi i 
zviditelňovat města  Kamenický Šenov a 
Česká Kamenice v rámci celé republiky a 
dokonce i v zahraničí. Klub železničních 
cestovatelů jako součást Klubu českých tur-
istů v tom má své letité zkušenosti a již pod-
statou svého zaměření podporuje turismus, 
má bohatě rozvětvené kontakty a zajímavé 
cestovatelské produkty. 
Proto držme naší Kamenickošenovské lokálce 
palce a věřme, že na ty opravdu lepší časy te-
prve čeká. 
 

Ing. Pavel Vrána, Pavel Kříž,  
Mgr. Bohumil Augusta 

(Pokračování ze stránky 15) 

opravy vnitřních prostor nádraží (expozice) 

herbicidní postřik trati 26.6.2009  

prořezávání trati po kalamitě 31.10.2009  
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ŠKOLSTVÍ 

 Občanské sdružení v čele s předsedou 
p. Pavlem Sehnoutkem, kterého jsme se za 
Vás zeptali na provoz a podmínky lyžař-
ského vleku na Práchni. 
 
"Jsme 6členný výbor se sídlem v České Lípě. 
Když se rozpadla TJ Narex,tak jsme v rámci 
delimitace majetku získali tento lyžařský vlek 
do užívání. Pomocí sněžné rolby upravujeme 
čtyři sjezdovky, jednu závodní, jednu čer-
venou a dvě modré, turistické. Jsou dlouhé 
okolo 450ti metrů. Sjezdovky provozujeme 
každou sobotu a neděli od 09:00 do 16:00 
hod.  Tuto činnost provozujeme ve volném 
čase a každý zde odpracujeme nespočetně 
brigádnických hodin, aby byli návštěvníci  
spokojeni. Chodí k nám lyžovat i rodiny s 
dětmi. Děti se vůbec nemusí bát, bezpečnost 
je přísně hlídána a zajištěna. Náš vlek se dá v 

případě potřeby i zpomalit a máme připraveny 
malé kotvičky. Dobrá spolupráce je i s moto-
restem U Koně, kde naši lyžaři mohou park-
ovat a občerstvit se. Bufet s velice příznivými 
cenami máme i u dolní stanice vleku. Bohužel 
je tu jeden veliký problém, a to jsou van-
dalové, kteří nám ničí výstražné cedule na 
sjezdovkách a vykradli nám několikrát  naše 
zařízení a na začátku letošní lyžařské sezóny 
se dokonce někdo pokusil zapálit spodní 
stanici vleku - moc nechybělo a naše dlou-
holeté úsilí mohlo tímto krokem skončit. Byla 
by to škoda, protože naše služba je služba 
pro lidi z blízkého okolí.  Máme své interne-
tové stránky, na kterých pravidelně informu-
jeme o stavu tratě, je zde i ceník služeb a jiné 
zajímavosti. Přijďte si k nám zalyžovat, 
vyzkoušet naše sjezdovky a užít si letošní 
štědré zimy." 
 http://www.skiklub-prachen.cz/index.htm 
 

Milena Kramářová, Drahomíra Liptáková 

SKI KLUB PRÁCHEŇ 

BÁBOVKA   
- TERESA RÖSLEROVÁ 

3 vejce 
1 hrnek cukru 
2 hrnky polohrubé mouky 
½ hrnku oleje nebo tuku 
1 prášek do pečiva 
1 vanilkový cukr 
1 lžíce kakaa 
mandle, ořechy 
 
příště se těšte na citronovou   

     bábovku Jitky Verbergerové 

Dobroty našich  
babiček 

VYJÁDŘENÍ STAROSTŮ PRO LIBERECKÝ KRAJ KE STÁHNUTÍ BODU 
Z JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA LIBERECKÉHO KRAJE,  

KTERÝ SE TÝKAL SLOUČENÍ STŘEDNÍCH ŠKOL  
V KAMENICKÉM ŠENOVĚ A NOVÉM BORU 

 Po mnoha jednáních  o osudu školy 
v Kamenickém Šenově byl minulý pátek 
(22.1.2010 pozn. redakce) panem náměstkem 
hejtmana Bc.Ciklem zorganizován seminář 
pro zastupitele, na kterém byla v diskusi jasně 
v převaze vůle přítomných zastupitelů obě 
střední školy v této chvíli a za této situace 
neslučovat.  
 Dobrý nápad?! A ejhle. Najednou 
v pondělí (25. 1. 2010) přichází tisková 
zpráva, že bod o slučování bude stáhnut. 
 Místo toho má pan ředitel Janák do 
30.09.2010 „ukázat“, jak bude financovat 
školu. Mnozí alespoň trošku jásají o 
odkladu.  My ne. Stále je nad školou 
v Kamenickém Šenově Damoklův meč. 154 
let stará umělecká škola bojuje dál o přežití.  
Jaký signál je to pro rodiče budoucích stu-
dentů? Špatný. Jistě si dávají otázku, co bude 
po 30.09. 2010? Bude škola nebo nebude?   
 V momentě, kdy bylo zřejmé, že rada 
kraje nezíská pro svůj návrh na faktickou likvi-
daci školy v Kamenickém Šenově podporu 
zastupitelstva, zvolila krok vskutku rafinovaný. 
Pod zastíracím manévrem vstřícného kroku 
učinila vše proto, aby škola dostala smrtelnou 
ránu. Jinotaje ve sdělení rady není těžké 
přečíst. Termín 30. září 2010 vyzývá rodiče - 
nedávejte děti na tuto školu, existenci má za-
ručenu na pouhý měsíc. A pro ty z rodičů, 
které toto neodradí, sděluje krajská rada svým 

odkazem na veřejné přísliby jiných organizací 
věc vskutku unikátní – Liberecký kraj pro 
školu, jejímž je zřízovatelem, již nehne ani 
prstem. Ani macecha v legendární pohádce 
by to Nastěnce nedokázala říci jasněji.   
 Jaký je to signál pro menší města? Chce 
vedení Libereckého kraje udržet střední školy 
celoplošně a pomoci tak např. zachovat per-
spektivu života rodin v menších městech nebo 
jen ve třech největších městech? Co bude 
dál? Likvidace autobusové a vlakové dopravy 
u neziskových spojů v menších obcích a 
městech? 
 Proč se nenajde 1,5mil Kč pro Kamenický 
Šenov, když se za nové hlasovací zařízení 
v jednacím sále zastupitelstva mohlo utratit 5 
mil.Kč, mezinárodní olympiáda mládeže 
v roce 2011 bude stát 130mil Kč, a ve 
prospěch paní Neumannové se při Mistrovství 
světa v lyžování věnovalo 15mil.Kč na dopro-
vodný program s Leošem Marešem. Seznam 
neuvážených investic krajské koalice ČSSD, 
SOS, KSČM by mohl být mnohem delší.  
 Termín 30.09.2010 je pro SUPŠ 
Kamenický Šenov šibeniční a ve skutečnosti 
nic neřeší, respektive připravuje likvidaci 
školy, od které bude moci vedení Libereckého 
kraje dát ruce pryč. Přes veškeré úsilí města 
Kamenický Šenov i školy samotné bude bez 
podpory Libereckého kraje velmi obtížné za-
jistit v tomto termínu potřebné peníze na 

převzetí provozu školy. Město i škola žádaly 
termín do roku 2011, jako prostor, ve kterém 
bude připraveno f inancování SUPŠ 
Kamenický Šenov   
 Takové období vnímáme jako rozumný 
prostor, kdy by se mohla jasně projevit pod-
pora všech zainteresovaných - města, školy i 
sponzorů.  

Mgr. Václav Horáček 
starosta Města Železný Brod 

tel:: 483 333 940 
mobil: 602 209 402 

e-mail: starosta@zelbrod.cz 

USNESENÍ RADY KRAJE  
Vážení čtenáři, 
vy kdo sledujete dění kolem sklářské školy, možná Vás překvapí, 
že i když byl stažen záměr sloučení škol z jednání Zastupitelstva, 
Rada kraje nelenila a 2. února opět schválila sloučení obou škol s 
opravou termínů. Všimněte si hlavně na konci usnesení částky, 
kterou kraj přispěje novoborské škole. Že by to díky úspoře na 
šenovské škole? Usnesení bylo získáno z oficiálních webových 
stránek Libereckého kraje. 

Kateřina Ditterová 

Usnesení č. 177/10/RK 
Rada kraje po projednání 

r u š í  
usnesení č. 50/10/RK v plném rozsahu, 

s o u h l a s í  
 
1.  se sloučením Střední uměleckoprůmyslové školy sklářské, Kame-
nický Šenov, Havlíčkova 57, příspěvková organizace, jakožto organiza-

(Pokračování na stránce 18) 

http://www.skiklub-prachen.cz/index.htm
mailto:starosta@zelbrod.cz
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ce slučované, s Vyšší odbornou školou sklářskou a Střední školou, 
Nový Bor, Wolkerova 316, příspěvková organizace, jakožto organizací 
přejímající, s účinností k 1. 1. 2011, 
2.  s tím, aby na Vyšší odbornou školu sklářskou a Střední školu, No-
vý Bor, Wolkerova 316, příspěvková organizace přešla všechna práva, 
povinnosti a závazky slučované příspěvkové organizace, s účinností k 
1. 1. 2011, 
3.  s doplněnou zřizovací listinou Vyšší odborné školy sklářské a 
Střední školy, Nový Bor, Wolkerova 316, příspěvková organizace o 
doplňkové činnosti slučované organizace, s účinností k 1. 1. 2011, 
4.  se zrušením zřizovací listiny Střední uměleckoprůmyslové školy 
sklářské, Kamenický Šenov, Havlíčkova 57, příspěvková organizace, s 
účinností k 1. 1. 2011, 
5.  s tím, aby funkci ředitelky Vyšší odborné školy sklářské a Střední 
školy, Nový Bor, Wolkerova 316, příspěvková organizace vykonávala i 
nadále PaedDr. Ilona Jindrová, 

s t a n o v u j e  
PaedDr. Iloně Jindrové, ředitelce Vyšší odborné školy sklářské a Střed-
ní školy, Nový Bor, Wolkerova 316, příspěvková organizace, plat ve 
výši dle přílohy důvodové zprávy, s účinností k 1. 1. 2011, 

o d v o l á v á  
v souladu s § 59 odst. 1 písm. i) zákona č. 129/2000 Sb., o krajích 
(krajské zřízení), dále § 166 odst. 4 písm. c) zákona č. 561/2004 Sb., o 
předškolním, základním, středním, vyšším odborném a jiném vzdělává-
ní (školský zákon), v platném znění, z funkce ředitele Střední umělec-
koprůmyslové školy sklářské, Kamenický Šenov, Havlíčkova 57, pří-
spěvková organizace, ak. mal. Františka Janáka, s účinností od 1. 1. 
2011 

a  u k l á d á  
1. Bc. Radku Ciklovi, náměstkovi hejtmana pro resort školství, mláde-
že, tělovýchovy a sportu, předložit zastupitelstvu kraje návrh na slouče-
ní Střední uměleckoprůmyslové školy sklářské, Kamenický Šenov, 
Havlíčkova 57, příspěvková organizace s Vyšší odbornou školou sklář-
skou a Střední školou, Nový Bor, Wolkerova 316, příspěvková organi-
zace, 
Termín: 31. 10. 2010 
2. Ing. Jiřině Princové, vedoucí odboru školství, mládeže, tělovýchovy 
a sportu: 
a) předložit odvolání z funkce ak. mal. Františka Janáka a platový 
výměr PaedDr. Ilony Jindrové k podpisu Bc. Stanislavu Eichlerovi, 
hejtmanovi Libereckého kraje, 
Termín: 31. 12. 2010 
b) předložit po schválení materiálu v zastupitelstvu kraje zřizovací 
listinu příspěvkové organizace k podpisu Bc. Stanislavu Eichlerovi, 
hejtmanovi Libereckého kraje, 
Termín: 30. 11. 2010 
3. Zdeňku Bursovi, členovi rady kraje, pověřenému vedením resortu 
ekonomiky, investic, správy majetku a územního plánování, předložit 
Zastupitelstvu Libereckého kraje rozpočtovou změnu, kterou bude na-
výšena kapitola 913 04 - příspěvkové organizace resortu školství, mlá-
deže, tělovýchovy a sportu kraje o částku do výše 2.300.000,00 Kč, 
která bude vygenerována z kladného výsledku hospodaření Liberecké-
ho kraje v roce 2009, pokud ho bude dosaženo, nebo z financí aloko-
vaných v kapitole 914 04 na akci EYOWF 2011, a to v případě, že bu-
de do rozpočtu kraje zapojena dotace z rozpočtu Evropské unie účelo-
vě vázaná na organizaci 10. Evropského zimního olympijského festiva-
lu mládeže 2011. 
Termín: 31. 8. 2010 

(Pokračování ze stránky 17) 

A zase ta škola ………. Ptáme se ….    - tentokrát  prvňáčků 

 Milý(á) čtenáři(ko), zejména rodiči, prarodiči, příteli všech na-
šich škol i školek. 
 Počínaje tímto měsícem Tě budeme pravidelně informovat o 
dění v učebnách, hernách i klubovnách všech šenovských škol-
ních zařízení. Samozřejmě, že nezapomeneme ani na mimoškol-
ní aktivity, kterých rozhodně není málo.  
 Každý rodič si určitě rád přečte v novinách (kromě černé kro-
niky) jméno svého dítěte, proto v každém vydání položíme vybra-
né skupině dětí nějakou aktuální, originální, nevtíravou, zajíma-
vou … -  prostě otázku. Pokud se nesetkáme s nevolí nebo neo-
tisknutelnou vulgaritou, zveřejníme odpovědi všech dotázaných 
(neumíme si představit, že někdo marně hledá své jméno, když 
tak pěkně a vtipně odpověděl). V případě, že se Ti budou zdát 
reakce nezajímavé, dokonce až monotónní, nečti všechny, vybírej 
pouze podle jmen. 
 Pravidelně také budeme uveřejňovat dílka výtvarná i literární, 
spravíme Tě o aktuálním dění, prací kroužků a mnohém dalším. 
 Doufáme, že Tě nijak nepohoršilo naše (možná trochu famili-
ární) tykání. Kdyby však ano, rádi přijmeme kritiku a vše napraví-
me. 
 Dosti tlachů, pusť se do (snad zajímavého) čtení. 
Jménem všech účastných „školáků a školaček“      
   Petr David   

Jsi rád, že napadlo tolik sněhu a 
proč? (pozn.: Omlouváme se 
všem členům technické čety, 
silničářům, správcům, domovní-
kům, občanům, co zimu nesná-
šejí, ale v polovině února – před 
uzávěrkou březnového čísla – se 
nešlo zeptat jinak.) 
Co na to Prácheňáci? 
Honzík Kout: Ano, můžu bobovat, 
stavět sněhuláky, dělat andělíčky 
ve sněhu, lyžovat a bobovat 
Honzík Šrajbr: Jsem. Postavili 
jsme si na zahradě iglú. Lyžuju a 
bobuju. 
Anička Koutová: Ano, můžu bo-
bovat, sáňkovat a běžkovat. 
Pepa Kolínský: Ano, můžu bobo-
vat, sáňkovat a koulovat se. 
Michalka Hřebřinová: Jsem, pro-
tože jezdíme lyžovat na sjezdovku 
v Podluží. Můžu bruslit, bobovat, 
stavět sněhuláky a bunkry. 
Barunka Rylová: Ano, můžu bo-

bovat a stavět sněhuláky. 
Pepa Fryč:  Ano. Koulujeme se a 
stavíme bunkry. 
Kája Beran: Líbí se mi bobování a 
lyžování 
Šenovští prvňáčci společně s paní 
učitelkou Hekerlovou jsou také 
rádi, že napadlo tolik sněhu. A víte 
proč?  
 
Protože  stavíme ze sněhu hodně 
věcí, dá se na sněhu sportovat… je 
bezva koulovačka… můžeme dělat 
sněhuláky, anděly, bunkry… 
můžeme bobovat a koulovat se, 
lyžovat… co mají Eskymáci – 
můžeme si udělat tu jejich noru… 
stavíme sněhuláky, děláme iglú… 
postavíme ze sněhu přehradu… 
budujeme ohrady a zdi… zahra-
jeme si sněhovou válku… postavila 
jsme ze sněhu králíka… užije se 
hodně zábavy… bruslíme… prostě 
si tu zimu užijeme!!!! 

LVK 2010 – ALBRECHTICE V JIZERSKÝCH HORÁCH 

 Jako každý rok, tak i letos vyrazila naše 
škola na lyžařský výcvikový kurz, tentokrát do 
skiareálu Tanvaldský Špičák v Albrechticích. 
V následujících úryvcích přináším zdokumen-
tování pobytu zúčastněnými zástupci jednot-
livých ročníků.   
 Předem se omlouvám všem „kovaným“ 
češtinářům – klasikům. Nechtěl jsem nijak 
zásadně korigovat dětmi napsaný text, tak 
pardon za stylistiku, občas neformální hovo-
rový projev a nevhodně užité některé tvary 
(zejména podmiňovacího slovesného způ-
sobu). 
 
       Petr David 

Očima šesťáka 
 V neděli 10. 1. jsme před školou nastu-
povali do autobusu a odjížděli na LVK. Přijeli 
jsme k  penzionu Švarc, který je nedaleko 
sjezdovky na Tanvaldském Špičáku. Rozdělili 
jsme se do pokojů. Z 6. Třídy jely pouze 4 
děti. 
 Po obědě jsme si šli zkoušet na dojezd 
sjezdovky a natáčeli jsme sjezd. Druhý den 
jsme se rozdělili do skupin na „popeláře“, 
„policajty“ a „růžovky“. Každý den jsme chodili 
na sjezdovku, ráno na 3 hodiny, odpoledne na 
2 hodiny. Večer jsme měli super dvouhodi-
nový volno. Po večeři jsme hráli hry nebo kou-

(Pokračování na stránce 19) 
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kali na film. 
 Celý pobyt jsme natáčeli videa, fotili fotky 
a skvěle se bavili! Příští rok jedeme znovu!! 
Gábina Šturcová 
 

Očima sedmáka 
 Dne 10. ledna v 10 hodin jsme odjížděli 
z Kamenického Šenova do Albrechtic 
v Jizerských horách. Před chatou jsme vyn-
dali z autobusu tašky a vaky se snouwbama a 
lyžema. Naše chata byla dost velká a byla 
tam s námi i jiná škola. Byli jsme postupně 
rozděleni do pokojů, museli jsme si napsat, 

jak se naše skupinka jmenuje. 
 Po obědě jsme se oblékli a vyrazili na 
vlek a také si nás rozdělili a dali nám barevné 
dresy. Na sjezdovku jsme chodili od rána do 
dopoledne a od odpoledne do večera. Jídlo 
jsme měli snídani, oběd a večeři. Sjezdovka 
byla krásná, učitelé hodní. 
 Hráli jsme různé hry a koukali na videa a 
dvd. Škoda, že jsme museli šlapat, aby jsme 
se dostali na sjezdovku. 
 Když jsme se vraceli domů do 
Kamenického Šenova, to bylo okolo desáté, 
tak jsme museli brzo vstávat. Cesta byla 
klidná. A nejraději bychom se tam vrátili. 
Bára Šimůnková 

Očima osmáka 
 Jsem žákem osmé třídy a chodím do Zák-
ladní školy v Kamenickém Šenově. Je mi 14 
let. LVK se zúčastnilo 7 žáků osmé třídy a 
z toho jedna dívka. 
 Podle mě byl tento kurz velice zdařilý a 
zábavný. Já osobně jsem si tento lyžák velice 
užil, i když jsem lyžoval jenom dva dny. Pro-

běhly chvíle, na které jen tak nezapomenu. 
Ještě nikdy jsem neviděl tolik zraněných, jako 
bylo na tomto lyžáku. Já jsem si natáhl tříslo a 
nemohl jsem hrát florbal, ale já jsem hrál i 
přes zranění a postoupili jsme do kvalifikace 
republiky. 
 Další spolužáci, si myslím, si to taky užili 
a příští rok pojedou znova včetně mě. 
Pavel Hauer 

Očima deváťáka 
Z pohledu pokoje „Koziček“ se nám pobyt líbil 
hlavně proto, že se nám do pokoje vešel 
všechen vercajk. Byla zde i jiná škola (s moc 
hezkými holkami), což se nám také velmi 

líbilo. O něco horší byla strava. Skoro se to 
nedalo ani jíst. (Jansa: „Nebyl jsem zvyklý 
snídat, tak jsem jedl jem chleba 
s milimetrovou vrstvou másla a tunou soli.“) 
Každodenní ježdění nás velice bavilo, i když 
jsme odpoledne přišli zmrzlí na kost. 
Zezačátku se nám nelíbil denní rozvrh, ale 
pak jsme si zvykli. (Skála: „S panem učitelem 
Davidem jsem zezačátku nesouhlasil 
s pauzami mezi ježděním, ale pak to přišlo 
vhod. Dobrá práce pane učiteli.“) Nesouhlasili 
jsme s odevzdáváním mobilů a s brzkou ve-
čerkou. (!)  
Také děkujeme za pivo po výhře ve florbalu. 
(Skála: „To bodlo.“) 
Byli by jsme rádi zůstali dýl, ale škola volá. 
Škoda, že se tolik lidí zranilo, né-li přizabilo. 
(Mach: „Kdybych nejel na lyžák, tak bych si 
nezlomil tu blbou ruku.“, Černý: „Chybělo nám 
ale víc osobního volna.“) 
Bylo plno super zážitků, které se nedají ani 
popsat. Kdyby jsme se o to snažili, tak by 
jsme spotřebovali kolem pěti  tun papíru. 
(Skála: „Toaletního.“) 
Při odjíždění plno lidí plakalo a málem se 
zapomněl Mr. Skála, který byl „poslušně“ na 
hanbě. Za LVK moc děkujeme všem zúčast-
něným. 

(Pokračování ze stránky 18) 

ZÁPIS DO PRVNÍCH TŘÍD  
ZŠ A MŠ KAMENICKÝ ŠENOV 

 
 V úterý 19. ledna 2010 se konal zápis do 1. tříd pro školní rok 
2010/2011. V doprovodu rodičů se dostavilo celkem 38 dětí včetně 
těch, kterým byl před rokem povolen odklad školní docházky. Letos 
požádali rodiče o odklad pouze ve dvou případech. Paní učitelky               
1. stupně byly jako vždy dobře připraveny, pomáhali jim i někteří žáci. 
 Zápisu se krátce 
zúčastnil i pan starosta 
J.Andrysík. Děti si na 
p amátku odn es l y 
spoustu drobných 
dárků.  
 Těší nás, že po 
dvouleté přestávce 
budou v září opět 
otevřeny dvě 1. třídy. 
Třídnictví by se měly 
ujmout paní učitelky 
Skoková a Veselá.  
 Hana Svobodová  

ZÁPIS DO 1. TŘÍDY 2010  
ZŠ A MŠ PRÁCHEŇ 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 Ve čtvrtek 21. ledna odpoledne proběhl ve škole zápis do první 
třídy. Tentokrát přišli k zápisu jen chlapci, v doprovodu rodičů           
a mladších sourozenců.   
 Vyrovná se tím poměr dívek a chlapců na naší škole, protože              
v současné druhé třídě jsou jen samá děvčata. Budoucí prvňáčkové 
se pochlubili svými znalostmi a připraveností na vstup do školy.  
            Jitka Šmicová 
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Někomu by se mohlo zdát, že se chystá 
výprava na sjezdovku, abychom si užili ra-
dovánek na snowboardech či lyžích a trošku 
provětrali peněženku, ale nic takového se 
nekonalo. V plánu byly prachobyčejné běžky 
aneb netradiční Prácheňská olympiáda v 
podání TOM Magneti.  
Nabalení jako pumpy jsme se vydali na kopec 
a doufali, že nám nezmrznou nohy a my 
budeme schopni pokořit první náročnou disci-
plínu – běh na běžkách kolem vysílače. 
Myslím ale, že pro některé z nás nebyl tento 
závod první částí pondělního trojboje. Ona 
totiž cesta na startoviště byla poněkud 
záludná. Zmrzlého sněhu bylo všude spousty, 
nerovnosti terénu bychom na jedné ruce 
nespočítali a ty zvláštní věci na nohách a v 

rukách, se kterými jsme měli strávit půlku 
dne, byly pro mnohé z nás novinkou. Není 
tedy překvapením, že nahoře byla půlka z 
nás mokrá, nasazovala náhradní rukavice a 
také, že závod probíhal ve mdlém tempu. 
Fanoušci z řad zrovna neběžících sice velmi 
hlasitě povzbuzovali a svým jásotem hnali 
závodníky k cíli, ale i přes to naši soutěžící 
podávali výkony, na nichž se jejich nez-
kušenost a únava podepsala. Možná i díky 
těmto okolnostem je nakonec všechny porazil 
Kuba Datart Ditter. Nálada mezi závodícími 
naštěstí ale neklesla pod bod mrazu (i přes 
to, že pod nulou se dávno pohybovala teplota 

okolního vzduchu) a s chutí se přesouvali k 
dalším dvěma disciplínám probíhajících o pár 
kilometrů dál.  
Po mnoha a mnoha pádech se objevila 
"sjezdovka", s jejímž urolbováním hbitě po-
mohli všichni zúčastnění. Zapíchat slalomové 
branky bylo potom pro pořadatele jen otázkou 
několika minut a závod mohl vypuknout. 
Jeden za druhým si to olympionici svištěli z 
kopce dolů takovou rychlostí, že fotoreportéři 
ani nemuseli použít režim focení "sport" a 
mohli nechat jakýkoliv jiný. Fotky máme ste-
jně naprosto dokonale ostré. Ostře řezané 

zatáčky mezi jednotlivými brankami nejlépe 
sedly mladším účastnicím závodu, možná 
díky jejich velikosti a snad i proto tento sjezd 
v obou kategoriích vyhráli ti skoro nejmenší – 
Anička Jašková a již výše uvedený borec Da-
tart.  
Poslední částí trojboje byl sjezd bez zatáček, 
takže své umění zde dokázali prodat i 
soutěžící, kteří do výsledkové listiny doposud 
nepromluvili. Nejvíce se zadařilo slečnám 
Eliškám Schönbeckové a Jaškové. Tyto 
slečny se svými energickými odpichy nabraly 
rychlost již na začátku sjezdu a všichni 
ostatní bojovali pouze o 2. a 3. příčku. Nutno 
říci, že i o ně se sváděl urputný boj.  
V takovémto duchu jsme prožili i zbytek 
týdne, po který Prácheňská olympiáda trvala. 
Závody byly velmi různorodé – s běžkami 
jsme začali, psím spřežením ve vodě pokra-
čovali a dokonce jsme se dostali i k disciplíně, 
která v Čechách nemá zrovna velkou tradici – 
curlingu (u nás to byl curling ořechový).  
Týden jsme si všichni užili a myslím, že ne-
jsem jediná, kdo se těší na další společné 
prázdniny. 

Karolina Kaarka Karel Kopecká 

 I letošní jarní prázdniny mohly šenovské 
děti strávit společně s paními učitelkami 
Hekerlovou, Hotařovou a Bezděkovou 
v malebném krkonošském středisku 
Benecko. Jako správným investigativcům se 
nám podařilo (samozřejmě s přispěním výše 
uvedených dospělých) získat drobné úryvky 
z dětských deníčků.  
Z nalezených materiálů jsme se pokusili ses-
tavit jakýsi deník prázdninového pobytu.  
 

Den první 
Když jsme přijeli do Benecka, tak jsme ze 
školního auta vyndávali kufry a boby. Šli jsme 
do jídelny a tam paní učitelky rozdělily děti do 

pokojů. Všechny děti si vybalily. Po převle-
čení do tepláků jsme šli na oběd. Po obědě 
byl polední klid, potom jsme šli před chatu 
bobovat. Tam také holky, kluci a paní učitelky 
stavěli dráhu na bobování. Kačka Pávková, 
Kačka Štruplová, Honza Doubrava a Fanda 
Štaub skákali „banji jumpink“. Po bobování 
nám paní učitelky pověsily bundy a ostatní 
věci (rukavice, čepice a šály) jsme si museli 
dát sušit na sušák. Pak jsme šli do pokoje 
odpočívat. Po večeři se některé děti koukaly 
na Ledové ostří. Potom jsme si šli vyčistit 
zuby a spát. 
 

(Pokračování na stránce 21) 
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Den druhý 
 

Ráno v 8 hodin nás přišly vzbudit paní 
učitelky. Vyčistili jsme si zuby a oblíkli se. 
Nasnídali jsme se a šli bobovat kousek od 
chalupy. Před dvanáctou jsme se vrátili na 
oběd. Jako každý den jsme měli odpolední 
klid, po něm jsme šli na snowtubing. Každý 
měl 10 jízd na gumách. Poslední jízdu zakon-
čil vláček, ve kterém jela Klárka Zelená, 
Monika Matoušková, Lukáš Frise, Honza 
Doubrava, Kačka Štruplová a Kačka Pávk-
ová. Předtím než jsme šli na snowtubing jsme 
si vzali boby a po něm jsme jeli po cestičce 
v lese, ale nejelo nám to, tak jsme se museli 
brodit sněhem a když jsme přišli do chalupy, 
tak jsme se převlíkli do suchých věcí.  Tři 
pokoje šly do podkroví a tam jsme se dívali 
na DVD a pak jsme si zahráli na pravdu a lež. 
Tři čtvrtiny dětí si objednaly poháry. V půl 
desáté jsme šli spát. 
 

Den třetí 
 

V osm ráno nás paní učitelky vzbudily a řekly 
nám, ať se oblékneme, že je snídaně. Po ní si 
děti vyčistily zuby a šly na pokoje uklízet. 
V deset jsme odešli bobovat k hotelu Diana. 
V půl jedné jsme se převlékli a šli jsme na 
oběd. Po obědě byl odpolední klid. Ve tři 
hodiny si děti vzaly boby a odešly na roz-
hlednu Žalý. Přibližně to bylo 4 km. Než jsme 
vyšli na věž, museli jsme vyšlapat 89 schodů. 
Potom jsme jeli na bobech dolů. 
 

Den čtvrtý 
 

Dne 9.2.2010 byla v osm snídaně. Měli jsme 
rohlík s máslem a šunkou, k pití byl čaj nebo 
bílá káva. V půl desáté obcházely paní 
učitelky pokoje a bodovaly. Každý pokoj od-
stal 10 bodů. V deset hodin se děti oblékly a 
šly k až k tří*** hotelu Diana bobovat. Po 
bobování jsme měli oběd. K obědu nám paní 
kuchařky uvařily moc dobrý guláš 
s knedlíkem. Když děti snědly oběd, tak 
odešly na pokoje si odpočinout. Po odpoled-
ním klidu jsme se všichni oblékli a šli do mě-
sta Benecko. 
 

Den pátý 
 

Brzo ráno jsme vstávali z postele. Po snídani 
jsme šli na snowtubing a ten jsme si taky 
pěkně užili. Potom jsme šli do chaty na oběd. 
Po poledním klidu jsme šli na Žalý a kousek u 
konce jsme šli po rovince. Když už skončila 
rovinka, tak jsme vyjeli u hotelu Kubát. Když 
jsme vyjeli u Kubáta, tak jsme jeli lesíčkem 
k chatě. Opucovali jsme se a šli jsme na ve-
čeři. Po večeři jsme chodili na pokoje. Ve 20 
hodin jsme se šli dívat na Comeback. Ve 
21:30 byla večerka. 
 
A zde naše badatelská práce končí. Podle 
tajných informací však zdaleka nekončil 
benecký pobyt našich dětí. Bohužel se nám 
nepodařilo z dochovaných motáků a svitků 
více rozklíčovat. Shodou šťastných náhod 
jsme pro čtenáře zajistili pár fotografií a 
jména zřejmých autorů zápisků. Jsou to: 
Kačka Pávková, Kačka Štruplová, Klára Ze-
lená, Veronika Šrédlová, Monika Matoušková, 
Filip Marek, Honza Koutecký, Florian Klein a 
možná i další účastníci. 

Petr David  

(Pokračování ze stránky 20) 
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Program kina Hvězda Kamenický Šenov březen 2010 

PEER AKTIVITY NA NAŠÍ ŠKOLE 
 
 Na naší škole probíhá v rámci volnočas-
ových aktivit peer kroužek (slovo peer pře-
loženo jako tzv."bouře nápadů, myšlenek"). 
Činnost je zaměřena na předcházení 
nežádoucího chování u dětí a mládeže. 
Peer aktivistky jsou děvčata ze 4. - 6. třídy, 
setkávají se každé pondělí ve školní 
družině, kde spolu s metodikem prevence 
rozebírají různá témata zaměřená na pre-
venci (alkohol, šikana, hygiena, zdravý 
životní styl, osobní bezpečí, rodina, volný 
čas....). Tato témata secvičí do jednoho pro-
gramu - vždy pro jeden ročník - a seznamují 
tak žáky s riziky a nebezpečím, které se 
může vyskytnout. Program je provázaný 
diskusí se žáky, soutěžemi, kvízy, 
scénkami. 
 
 Jako metodik prevence mohu říci, že 
tento program má v dnešní době obrovský 
smysl, pokud myšlenky a nápady předávají 
žákům jejich vrstevníci (ne jen pedagog), 
tak se žák o dané problematice rozhovoří, 
ztrácí zábrany, otevřeně komunikuje. 
 
 

Valerie Karschová 
metodik prevence rizikového chování 

„PTAČÍ SVATBA“ (VOGELHOCHZEIT) 
Spolupráce mezi školkou Prácheň K. Šenov a školkou Eichgraben 
(Německo) pokračuje novým projektem, který tentokrát navrhla a připravuje 
německá školka. 
Projekt je veden v duchu poznávání přírody, upevňování a prohlubování 
poznatků k ochraně životního prostředí a samozřejmě seznamování se 
s místní kulturou dané země. 
První návštěva proběhla v německé školce, kde ožila stará lidová tradice – 
PTAČÍ SVATBA. Jde o poděkování ptáčků lidem za jejich krmení v zimním 
období. Dětem se vystoupení velmi líbilo, spontánně se zapojily i do zpěvu 
jednoduchého refrénu a vytleskávání rytmu. Program byl ukončen sladkou 
odměnou. 
Po společných hrách a obědě odjely děti, plny nových dojmů, zpět do své 
školy na Práchni. 

Margareta Pilná 

Dolby stereo 
Středa 3.3., 17:30 a 20:00 Čtvrtek 4.3.20:00, 99 minut, 
AKCE 9+1 
KAWASAKIHO RŮŽE   
vstupné: 75,-, studenti 38,- 
České psychologické drama. Za každou lží se skrývá pravda 
a za ní pravda ještě hlubší. Středobod příběhu tvoří postava 
renomovaného psychiatra, morální autority, který má u příleži-
tosti výročí založení republiky získat významné státní ocenění. 
Právě připravovaný slavnostní akt se stane katalyzátorem 
událostí, které na povrch vyplaví hříchy minulosti, jež mu 
mohou zlomit vaz. Režie: Jan Hřebejk Hrají: Martin Huba, 
Daniela Kolářová, Lenka Vlasáková, Ladislav Chudík, Antonín 
Kratochvíl, Petra Hřebíčková, Milan Mikulčík, Isao Onoda a 
další. 
Sobota 6.3.,17:30 a 20:00, Neděle 7.3.,20:00, 107 minut 

FAME-CESTA ZA SLÁVOU     
 vstupné: 70,-, studenti 36,- 
Americký hudební film. V původním znění s titulky. Fame sle-
duje výjimečnou skupinu tanečníků, zpěváků, herců a umělců 
po dobu 4 let na střední umělecké škole v New Yorku. Během 
dětství cvičili a připravovali se, aby dokázali, že jsou ti nejlepší 
z nejlepších. V této neuvěřitelně soutěživé atmosféře bude 
jejich vášeň podrobena té nejtěžší zkoušce. Snem každého 
studenta je lišit se od svých vrstevníků a vyniknout. Tréninkový 
program však komplikují domácí úkoly a zkoušky, a tak se brzy 
projeví, kdo má nejen talent, ale také disciplínu potřebnou pro 
celkový úspěch. Režie: Kevin Tancharoen Hrají: Asher Book, 
Kristy Flores, Paul Iacono, Paul McGill, Naturi Naughton a 
další. 

(Pokračování na stránce 23) 
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Středa 10.3.,17:30 Čtvrtek 11.3., 17:30, 93 minut 
ARTUR A MALTAZARDOVA POMSTA  
vstupné: 70,-, studenti 36,- 
Francouzský animovaný film. Český dabing. Po úspěšném 
filmu Arthur a Minimojové přichází Luc Besson s pokračováním 
příběhu o malém Arthurovi . Tentokrát se Arthur vydá do říše 
Minimojů zachránit princeznu Selenii, které hrozí nebezpečí. 
Režie: Luc Besson 
 
Sobota 13.3.,17:30 a 20:00, Neděle 14.3., 20:00, 97 
minut 
SAMEC         
vstupné: 70,-, studenti 36,- 
Americká komedie. V původním znění s titulky. Touží po něm 
každá, ale ne každá ho může mít... Lehká komedie o no-
torickém svůdníkovi, který si vybírá zkušenější partnerky. Nikki 
si je velmi dobře vědom svých kvalit a dovede jich náležitě 
využít. S lehkostí sobě vlastní dokáže okouzlit kteroukoli ženu 
na kterou se podívá. Nejčastěji ale používá svého šarmu u do-
bře situovaných žen, které mu dokáží poskytnout dostatečný 
komfort, luxusní dárky a moře sexu. Ženy se s ním cítí 
mladšími, atraktivnějšími a spokojenějšími. Jednoho dne však 
padne kosa na kámen... Režie: David Mackenzie Hrají: Ashton 
Kutcher, Anne Heche a další. Do 15 let nevhodné 
 
Středa 17.3.,17:30 a 20:00, Čtvrtek 18.3., 20:00, 158 
minut 
2012 
vstupné: 70,-, studenti 36,- 
Americké akční scifi-drama. V původním znění s titulky. Rok 
2012 je posledním rokem mayského kalendáře a podle mnoha 
lidí tedy i rokem konce světa. Zdá se, jako by na temných před-
povědích něco bylo - přicházejí náhlá zemětřesení, hurikány, 
výbuchy sopek. Na Zemi vypuká panika a hlavní hrdinové 
musejí zjistit, co svět doopravdy čeká. Režie: Donald Em-
merich Hrají: John Cusack, Thandie Newton, Amanda Peet, 
Woody Harrelson a další.   Do 12 let nevhodné 
 
Čtvrtek 18.3., 9:15, 69 minut 
BROUČKOVY TAJNOSTI  
jednotné vstupné 15,- 
Pásmo kreslených pohádek pro nejmenší. Smolíček 13´, 
Broučkovy tajnosti 7´, O Mikešovi 7´, A měli se rádi 7´, Krtek ve 
městě 28´, Velká rodina 7´ 
 
Sobota  20.3.,17:30 a 20:00, Neděle. 21.3., 20:00, 103 
minut 
MORGANOVI      
vstupné: 70,-, studenti 36,- 
Americká romantická komedie. V původním znění s titulky. 
Komedie vypráví příběh velice úspěšného manželského páru 
z Manhattanu, Paula a Meryl Morganových, jejichž dokonalý 
život má jen jedinou chybičku – rozpadá se jim manželství. 
Problémy v lásce ale nejsou ničím ve srovnání s tím, co na ně 
osud chystá vzápětí: jsou svědky vraždy a stanou se středem 
zájmu nájemného zabijáka. FBI se je jakožto svědky snaží 
ochránit a pošle je z jejich milovaného New Yorku do malého 
městečka ve Wyomingu, kde partnerský vztah, který narážel na 
jistá úskalí, bude nucen čelit Skalistým horám...Režie: Marc 
Lawrence Hrají: Hugh Grant, Sarah Jessica Parker, Sam Elliot, 
Mary Steenburgen, Elisabeth Moss, Michael Kelly 
 
Středa 24.3.,17:30 a 20:00, Čtvrtek 25.3., 17:30, 97 
minut 
PLANETA 51      

vstupné: 70,-, studenti 36,- 
Anglickošpanělská animovaná komedie. Český dabing. Ze-
lení obyvatelé žijí spokojeným životem v útulných domcích, vy-
chovávají děti, venčí psíky. Poklidnou idylku ruší jen strach z 
mimozemské invaze. Jejich obavy se jednoho dne naplní. As-
tronaut NASA, kapitán Charles „Chuck“ Baker, přistane s ves-
mírnou lodí uprostřed zahrady zrovna v době, kdy si rodina ze-
lených starousedlíků užívá grilovací párty. Celá Planeta 51 je v 
pohotovosti, paranoidní generál se svou armádou vydává roz-
kaz chytit a zneškodnit nevítaného „mimozemšťana“. Režie: 
Jorge Blanco, Marcos Martinez, Javier Abad 
 
Sobota  27.3., 17:30 a 20:00, Neděle. 28.3., 20:00, 120 
minut, AKCE 9+1 
NĚJAK SE TO KOMPLIKUJE     
vstupné: 75,-, studenti 38,- 
Americká romantická komedie. V původním znění s titulky. 
Představte si, že se rozvedete, po deseti letech si uvědomíte, 
že jste definitivně odstřihli bývalého partnera, pak ho zniče-
honic potkáte a bác ho… Najednou pochopíte, že stará láska 
nerezaví, a také zjistíte, že se to ale nějak komplikuje.Režie: 
Nancy Meyers Hrají: Meryl Streep, Alec Baldwin, Steve Martin, 
John Krasinski, Rita Wilson a další    Do 12 let nevhodné 
 
Středa 31.3.,17:30 a 20:00, Čtvrtek 1.4., 17:30, 88 minut, 
AKCE 9+1 
ALVIN A CHIPMUNKOVÉ 2      
vstupné: 75,-, studenti 38,- 
Americká animovaná rodinná komedie. Český dabing. 
Jsou zpět a nejsou sami. Tentokrát Alvin, Simon a Teodor 
potkají nové kamarády, vlastně kamarádky, ze kterých se 
možná stane i něco víc – můžete se těšit na dívčí trio Chipet-
tky. Režie: Betty Thomas 
 
AKCE: RODINNÉ VSTUPNÉ 2 DOSPĚLÍ A 1-3 
DĚTI POUZE 150 KČ, UŠETŘETE AŽ 225 KČ 
 
Připravujeme na duben: 3.-4. Na sv. Valentýna, 7.-8. 
Nebe, peklo, zem, 10.-11. Doktor od jezera hrochů, 
14.-15. Kniha přežití,  17.-18. AVATAR, 21.-22. Imagi-
narium Dr. Parnasse, 22. Čarodějné pohádky, 24.-25. 
Ženy v pokušení, 28.-29. Čtvrtý druh 
 
Sleva pro studenty SŠ a VŠ pouze po předložení stu-
dentského průkazu!  
Prodej cukrovinek a nápojů před představením, re-
zervace vstupenek a informace na tel.: 777225772 
 
Taneční odpoledne pro dříve narozené v úterý 
2.3.2010 
 
Knihovna a přednáškový sál 
Vysokorychlostní internet zdarma na PĚTI počítačích 
Dětský koutek se stavebnicemi LEGO, čítárna, ob-
čerstvení 
Přijďte do knihovny nejen pro knihu! 
 
Sklářské muzeum 
Je od 1. listopadu do 31. března pro veřejnost uza-
vřeno 
 
ZMĚNA PROGRAMU VYHRAZENA 
Další informace o akcích na www.kulturaks.cz 

(Pokračování ze stránky 22) 
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 komplexní služby pro seniory, děti, nemocné občany a jejich domácnosti  
    (osobní péče, obědy, úklidy, domácí práce, drobné opravy apod). 

 
Služby jsou vhodné pro lidi, kteří nechtějí být umístěni v sociálním zařízení, 
chtějí žít ve svém domově a přitom už jejich síly nestačí na péči o vlastní 
osobu, natož o domácnost nebo dům. 

Mnoho seniorů je osamělých, má rodinu daleko nebo jsou její členové časově velmi vytíženi. 
Nabízíme služby osobní asistentky, která se o vše potřebné postará za vás v čase, který si sami určíte. 
Pro své klienty poskytujeme zdarma poradenství. Možnost individuální ceny. 
 
Kontakt: Bc. Ivana Jechová, mobil 606 168 165, Jan Jecha, mobil 724 272 186 

 Email: samarita@email.cz, web: www.samarita.cz 

 

Sběrna  
zlatnických oprav 

 
 
Zlato 
 
Stříbro 
 
Ocel 
 
Bižuterie 

 
 
 

Příjem  
v prodejně květin na náměstí T. G. M 

 
Adresa: Miluše Petráčková,  

Zahradní 485, Řevničov, 270 54 
Tel.: 604 306 952  

inzerce 

inzerce 
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Šenovské listy nově na internetu vždy po 20. v měsíci  
na www.kamenicky-senov.cz 

Distribuční místa Šenovských listů: 
 
Trafika Nero – náměstí T.G.M 
Pekárna – náměstí T.G.M 
Prodejna „Třicetdevítka“ – Prácheň 
Prodejna U Draka – ulice Trtíkova 
Potraviny U Panoušků Lidická ulice 
Městská knihovna ulice Nová 
Pokladna městského úřadu 
Stanislav Blažejovský – pneuservis – ulice Smetanova 

PRODEJ A SERVIS ZAHRADNÍ TECHNIKY 
• UCELENÁ NABÍDKA TECHNIKY 
• PRODEJ NA SPLÁTKY 
• RÁDI PORADÍME  
• OPRAVÍME TÉMĚŘ VŠE!!! 
• ZAJISTÍME ODVOZ  STROJE DO SERVISU A ZPĚT 
• DOSTUPNÉ  NÁHRADNÍ DÍLY 
• RYCHLÝ A DOSTUPNÝ SERVIS 
• LEVNÉ STRUNY A ŽACÍ NÁSTROJE 

VÍCE NA 

WWW.PROFISERVIS.ORG 
TEL:604203010 

INFO @PROFISERVIS.ORG 

inzerce 
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